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ZA HUDBOU V SOBĚSLAVI

Setkání s hudbou

DECHOVKA

Více na str. 12- 13, foto: Setkání s hudbou 
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ZVEME VÁS NA AKCE V ČERVENCI

Úřední den notáře
MěÚ, nám. Republiky 59

II. patro č. dveří 318
JUDr. Stanislav Hroch

Středa 8. 7., 22. 7., 12. 8. a 26. 8.
od 13:00 do 16:00
Tel. 602 496 375

NEPŘEHLÉDNĚTE 

  
      

Zprávy z města           3

Názory           7

Společnost        11

Kultura a volný čas       12

Soběslavské školy informují      15

Spolky a organizace       17

Různé                                   20

Pozvánky z okolí         22

Sport          22

Inzerce        22

OBSAH

do 2. 8.  Výstava obrazů Josefa Záruby, Rožmberský dům 
1. 7. - 31. 8. Otevřená městská věž, denně 9 - 17 h
2. - 12. 7. Setkání s hudbou, program viz str. 12 
3. - 11. 7.  TADY VARY - MFF Karlovy Vary v soběslavském kině,  

více na str. 14 
7. 7.    Vino et Verbum - autorské čtení s Vratislavem Kadlecem,  

městská knihovna,  (více na str. 20 ), 18 h
17. 7.  Vernisáž - Roman Křelina - obrazy, Galerie Hláska, 17 h 

výstava potrvá do 13. 8.
18. 7. Koncerty na hradním nádvoří - vystoupí Veselka, Babouci, 19 h

So – ne 25. – 26. 7.
Kostýmované komentované prohlídky 
s připomínkou 630 let od udělení měst-
ských práv Soběslavi, prohlídka historic-
ké části města spojena s návštěvou muzea 
a prohlídkou Rožmberské expozice.  
Prohlídky se konají v tyto dny vždy v 11, 
13 a 15 hodin, sraz před infocentrem na 
náměstí Republiky 1, vstupné dospělí  
50 Kč, děti do 15 let 30 Kč.

Pá 24. 7.
Večerní prohlídka města na téma „Legendy staré Soběslavi“,  
spolu s průvodci Zuzanou Vojířovou a tajemnou postavou v kápi si po-
slechnete legendy a příběhy pojící se k tajemným místům v Soběslavi. 
Prohlídka začíná ve 21 hodin, sraz zájemců o prohlídku před knihovnou  
(Horní příkopy 76), vstupné dobrovolné.

Veřejná WiFi síť
Město Soběslav poskytuje na náměstí Repub-
liky službu Infocentrum Soběslav WiFi free, 
připojení k internetu zdarma.

Cílem služby je zajistit návštěvníkům a oby-
vatelům města dočasný přístup k internetu pro 
lepší dostupnost k informacím. Připojení není 
určeno k podnikatelským účelům, nebo k ode-
sílání či stahování většího objemu dat.

Provoz sítě je denně omezen na dobu od 7:00 
do 19:00 hodin. Přenosová rychlost je 1/1 
Mbit/s. IP adresa je zařízením přiřazena au-
tomaticky. Připojení k síti je bez nutnosti au-
tentizace, pouze je nutné před použitím služby 
odsouhlasit podmínky provozu. Úroveň sig-
nálu se liší s místem na náměstí v závislosti 
na viditelnosti vysílače na budově městského 
úřadu č.p. 55/I.

Protože je služba poskytována zdarma, nevzta-
huje se na ni žádná garance ani záruka.

redakce

Město odpustilo  
nájemné

Město Soběslav prominulo z důvodu pandemie 
nájemné místním podnikatelům podnikajícím v 
nebytových prostorách města po dobu nuceného 
uzavření provozoven v celkové výši 331.863 Kč.

Jana Křemenová,  vedoucí OOSM

Infocentrum připravuje
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Usnesení č. 10/145/2020
Rada města bere na vědomí informaci  
Ing. Hany Petrů, pracovnice kanceláře ta-
jemníka MěÚ Soběslav, o schválení dotace  
Ministerstvem práce a sociálních věcí ČR 
na nástavbu Senior-domu Soběslav.  

Usnesení č.10/146/2020 
Rada města bere na vědomí zprávu  
o hodnocení Informačního střediska města 
Soběslavi za rok 2019 předloženou pra-
covnicí MěÚ Ing. Michaelou Pimperovou 
a hodnocení měsíčníku Soběslavská hláska 
za rok 2019 předloženou pracovnicí MěÚ 
Ing. Michaelou Novákovou.

Usnesení č. 10/147/2020
Rada města ukládá realizovat usnesení  
z 9. zasedání Zastupitelstva města Soběsla-
vi, které se konalo 6. 5. 2020. 

Usnesení č. 10/148/2020
Rada města v návaznosti na usnesení ZM 
č. 9/061/2020 ze dne 6. 5. 2020 souhlasí 
s uzavřením darovací smlouvy mezi měs-
tem Soběslav a ČR – HZS Jihočeského 
kraje na poskytnutí finančního příspěvku 
(daru) ve výši 110.000 Kč na úhradu části 
nákladů spojených s pořízením vybavení 
jednotky požární ochrany HZS JčK ÚO 
Tábor (profesionální pračky na zásahové 
oděvy). 

Usnesení č. 10/149/2020
Rada města v souvislosti s nouzovým 
stavem, přijatými opatřeními Vlády ČR  
a jednotlivými ministerstvy souhlasí s od-
puštěním nájmu z nebytových prostor ve 
vlastnictví města včetně nebytových pro-
stor spravovaných organizacemi města 
po dobu uzavření provozovny z důvodu 
pandemie koronaviru.  

Usnesení č. 10/150/2020
Rada města souhlasí s přijetím finančních 
darů Senior-domem Soběslav od okol-
ních obcí dle seznamu předloženého Ing.  
Zinou Petráskovou, ředitelkou Senior-do-
mu Soběslav, za účelem zajišťování pečo-
vatelských služeb v těchto obcích. 

Usnesení č. 10/151/2020
Rada města na základě žádosti ředitelky 

Senior-domu Soběslav Ing. Ziny Petrásko-
vé souhlasí s přijetím materiálních darů dle 
předloženého seznamu. 

Usnesení č. 10/152/2020
a) Rada města na základě žádosti jednatele 
Správy města Soběslavi, s. r. o., p. Vladi-
míra Falady souhlasí s nákupem osobní-
ho užitkového vozidla Citroen Berlingo  
1,2 včetně příslušenství pro potřeby a z fi-
nančních prostředků společnosti za cenu 
264.190 Kč + DPH. 
b) Rada města souhlasí s odprodejem ojetého 
vozidla zn. Škoda Fabia, rok výroby 2002,  
z majetku Správy města Soběslavi, s. r. o., 
prostřednictvím autobazaru. 

Usnesení č. 10/153/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o zřízení služebnosti mezi městem 
Soběslav a Pavlem a Petrem Dvořákový-
mi, Praha, v souvislosti s uložením vodo-
vodní a kanalizační přípojky pro Obchodní 
centrum Soběslav do pozemků p. č. 3882  
a p. č. 3885/1 v k. ú. Soběslav, které jsou  
ve vlastnictví města.

Usnesení č. 10/154/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o nájmu pozemku mezi městem Soběslav 
a firmou Tomáš Hořický, Klenovice, 
na pronájem části pozemku p. č. 3897  
o výměře cca 20 m2 v k. ú. Soběslav, 
který je ve vlastnictví města, pro umístění 
předzahrádky u restaurace Národ na dobu 
určitou od 20. 5. 2020 do 31. 5. 2025.

Usnesení č. 10/155/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
ASFALT OK GROUP, s. r. o., České Bu-
dějovice, na opravu místních komunikací 
v Soběslavi za cenu 265.800 Kč + DPH. 

Usnesení č. 10/156/2020
Rada města jmenuje níže uvedené zástup-
ce města na valnou hromadu TJ Spartak 
Soběslav v roce 2020: 
• Mgr. Alena Krejčová – členka RM
• Michal Turek – člen RM

Usnesení č. 10/157/2020
Rada města schvaluje výsledek výběrové-
ho řízení na pořízení dopravního automo-
bilu pro SDH Soběslav, které se konalo  
18. 5. 2020 na MěÚ Soběslav.
Vítězem výběrového řízení se stala firma 
Techsport, s. r. o., Brno, za cenu 754.000 
Kč + DPH. 

Usnesení č. 10/158/2020
Rada města souhla-
sí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem 
Soběslav a firmou Alfahaus, s. r. o., Chý-
nov, na zhotovení stánku s občerstvením 
na náměstí Republiky v Soběslavi za cenu 
373.813 Kč + DPH. 

Usnesení č. 10/159/2020
Rada města bere na vědomí informaci sta-
rosty města Ing. Jindřicha Bláhy o přípravě 
zajištění voleb do zastupitelstva Jihočes-
kého kraje, které se budou konat ve dnech  
2. a 3. 10. 2020. 

Usnesení č. 11/160/2020
a) Rada města projednala za přítomnosti 
Ing. arch. Jaromíra Kročáka, České Budě-
jovice, doplněnou verzi úprav parku u kos-
tela sv. Víta. 
b) Rada města ukládá vedoucí oddělení 
územního plánování a památkové péče 
OVRR MěÚ Soběslav Ing. arch. Dagmar 
Buzu studii zveřejnit a shromáždit k ní při-
pomínky občanů města. 

Usnesení č. 11/161/2020
Rada města schvaluje výsledek hospoda-
ření Správy lesů města Soběslavi, spol.  
s r. o., za rok 2019 dle rozboru předlože-
ného jednatelem společnosti Ing. Petrem 
Matoušem. 
Kladný výsledek hospodaření SLMS,  
s. r. o., za rok 2019 ve výši 960.620 Kč 
bude rozdělen následujícím způsobem: 
30.620 Kč do sociálního fondu a 930.000 
Kč bude převedeno na účet nerozděleného 
zisku z minulých let. 
Rada města schvaluje rozpočet a odpisový 
plán Správy lesů města Soběslavi, spol. 
s r. o., na rok 2020 v předloženém znění. 

Usnesení č. 11/162/2020
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit rozpočtové opatření č. ZM 
2/2020 dle návrhu předloženého pracov-
nicí finančního odboru MěÚ Mgr. Lucií 
Krejčí. 

Usnesení č. 11/163/2020
Rada města souhlasí s programem 10. za-

        ZPRÁVY Z MĚSTA

USNESENÍ
10. schůze Rady města Soběslavi,  
která se konala 19. května 2020.

USNESENÍ
11. schůze Rady města Soběslavi,  
která se konala 2. června 2020.



červenec 20204
sedání Zastupitelstva města Soběslavi, 
které se uskuteční ve středu 24. 6. 2020 
od 18:00 hodin ve velkém sále Kulturního 
domu města Soběslavi:

1. Zahájení
2. Změna č. 2 rozpočtu města v roce 2020
3. Různé

Usnesení č. 11/164/2020
Rada města na základě žádosti ředitelky 
Mateřské školy DUHA, Soběslav, sídliště 
Míru 750, Mgr. Aleny Krejčové souhla-
sí s přijetím účelově určeného finančního 
daru pro MŠ od firmy ČEVAK, a. s., České 
Budějovice, ve výši 50.000 Kč na boj s ne-
mocí COVID-19 (výroba a distribuce rou-
šek pro občany města, nákup ochranných 
pomůcek, …).  

Usnesení č. 11/165/2020
Rada města souhlasí s poskytnutím  
finančního příspěvku Husitskému mu-
zeu Tábor – pobočka Blatské muzeum 
Soběslav ve výši 5.000 Kč ze schválené-
ho rozpočtu města na rok 2020 na úhra-
du části nákladů spojených s vydáním 
katalogu a s výstavou Františka Peterky  
k 100. výročí jeho narození. 

Usnesení č. 11/166/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o poskytnutí dotace mezi Poliklinikou 
Soběslav a Jihočeským krajem, České 
Budějovice, za účasti města Soběslavi, na 
základě které poskytne Jihočeský kraj Poli-
klinice finanční prostředky ve výši 850.000 
Kč na zjištění provozu LSPP v Soběslavi 
v roce 2020.

Usnesení č. 11/167/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou  
Strabag, a. s., Praha, Provozní jednotka 
Soběslav, na realizaci zemních prací pro 
plynovodní řad včetně přípojek v ulici 
Okružní v Soběslavi za cenu 123.440 Kč 
+ DPH. 

Usnesení č. 11/168/2020
Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města schválit bezúplatný převod pozemků  
p. č. 4008 o výměře 1 823 m2 a p. č. 4009 
o výměře 157 m2 (Andělská stoka), oba v 
k. ú. Soběslav, které jsou ve vlastnictví ČR 
- Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových, Praha, do vlastnictví města 
Soběslavi.  

Usnesení č. 11/169/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
LED CORP, s. r. o., Soběslav, na dodávku  
a montáž veřejného osvětlení v ulicích Jir-

síkova, Jungmannova, Lustigova a Okruž-
ní v Soběslavi za cenu 218.367 Kč + DPH. 

Usnesení č. 11/170/2020
Rada města projednala žádost TJ Lokomoti-
va Veselí nad Lužnicí, z. s., oddíl United Mo-
vement, o přesun finančních prostředků ve 
výši 20.000 Kč schválených usnesením RM  
č. 4/050/2020 ze dne 25. 2. 2020 na letní 
taneční příměstský tábor místo zrušené 
taneční soutěže mistrovství světa v Poreči. 
Rada města s žádostí o přesun finančních 
prostředků nesouhlasí. 

Usnesení č. 12/171/2020
Rada města bere na vědomí informaci sta-
rosty města Ing. Jindřicha Bláhy o přípravě 
projektu stavebních úprav a nástavby bu-
dovy MŠ Nerudova v Soběslavi. 

Usnesení č. 12/172/2020
Rada města schvaluje změnu odpisového 
plánu Mateřské školy Soběslav, Nerudova 
711, pro rok 2020 dle návrhu předloženého 
ředitelkou školy Bc. Evou Kuklovou.

Usnesení č. 12/173/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy  
o dílo mezi městem Soběslav a firmou Tymo,  
s. r. o., Soběslav, na dodávku a montáž 
vrat na ČOV Soběslav a dále na dodávku 
a montáž předokenních rolet do stánku na 
náměstí Republiky v Soběslavi za cenu 
156.168 Kč bez DPH. 

Usnesení č. 12/174/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo mezi městem Soběslav a DAFE-
-PLAST Jihlava, s. r. o., Polná, na dodáv-
ku a montáž vchodových dveří a oken do 
stánku na náměstí Republiky v Soběslavi 
za cenu 60.408 Kč bez DPH. 

Usnesení č. 12/175/2020
Rada města souhlasí s uzavřením dodatku 
č. 1 k pachtovní smlouvě ze dne 19. 9. 2016 
mezi městem Soběslav a p. Ivo Trubačem, 
Klenovice, kterým dochází k úpravě pro-
pachtovaných zemědělských pozemků 
ve vlastnictví města v k. ú. Soběslav na 
celkovou výměru 3,1268 ha.

Usnesení č. 12/176/2020
Rada města v návaznosti na usnesení  
č. ZM 6/041/2019 ze dne 25. 9. 2019 sou-
hlasí s uzavřením kupní smlouvy č. SK 
/OHMS/066/20 mezi společností LEKA 
DEM, s. r. o., České Budějovice, městem 
Soběslav a Jihočeským krajem.

Usnesení č. 12/177/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o právu provést stavbu mezi městem 
Soběslav a Jihočeským krajem, prostřed-
nictvím Správy a údržby silnic Jihočes-
kého kraje, České Budějovice, týkající se 
akce „Most ev. č. 13518-6 za křižovatkou 
se sil. II/159“ na části pozemku p. č. 278/5  
v k. ú. Vesce u Soběslavi, který je v majetku 
města Soběslavi.

Usnesení č. 12/178/2020
Rada města souhlasí s uzavřením dohody 
o jednorázové náhradě a jejím vyrovnání 
mezi městem Soběslav a E.ON Distribuce, 
a. s., České Budějovice, v souvislosti s rea-
lizací akce „VTL plynovod Soběslav – Pla-
ná nad Lužnicí“ na pozemcích ve vlastnic-
tví města p. č. 3392 v k. ú. Soběslav a p. č. 
443 v k. ú. Chlebov na úhradu za předčasné 
smýcení porostů a za jejich trvalé omezení.

Usnesení č. 12/179/2020
Rada města souhlasí s uzavřením dodatků 
ke smlouvám o nájmu nebytových prostor 
a ke smlouvám o nájmu prostoru slouží-
cího podnikání uzavřených mezi městem 
Soběslav a stávajícími nájemci, které řeší 
odpuštění nájemného po dobu uzavření 
provozovny z důvodu pandemie koronavi-
ru, dle seznamu předloženého paní Janou 
Křemenovou, vedoucí odboru organizační-
ho a správy majetku MěÚ Soběslav. 

Usnesení č. 12/180/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
mezi městem Soběslav a Jihočeským krajem  
o poskytnutí dotace ve výši maximálně 
40.000 Kč z dotačního programu Jihočes-
kého kraje Kulturní dědictví, 1.výzva pro 
rok 2020, opatření č. II Obnova drobné 
sakrální architektury, na realizaci projektu 
s názvem „Obnova kapličky v Chlebově“. 
Spolufinancování města bude zajištěno ze 
schváleného rozpočtu města na rok 2020. 

Usnesení č. 12/181/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlouvy 
mezi městem Soběslav a Jihočeským krajem  
o poskytnutí dotace ve výši maximálně 
300.000 Kč z dotačního programu Jihočes-
kého kraje Investiční dotace pro jednotky 
SDH obcí Jihočeského kraje na realizaci 
projektu s názvem „Město Soběslav - poří-
zení nového dopravního automobilu“. 

Usnesení č. 12/182/2020
Rada města souhlasí s uzavřením smlou-
vy o dílo mezi městem Soběslav a firmou 
TEZZO Tábor, s. r. o., na dodávku a montáž 
kolumbární stěny s 18 úložnými místy na 
hřbitov v Soběslavi za cenu 114.875,60 Kč 
+ DPH. 

USNESENÍ
12. schůze Rady města Soběslavi,  
která se konala 16. června 2020.
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Usnesení č. 12/183/2020
Rada města na základě výsledku vý-
běrového řízení organizovaného Zá-
kladní školou Soběslav, Komenského 
20, souhlasí s uzavřením smlouvy 
mezi ZŠ a firmou SANTAL, spol.  
s r. o., Třeboň, na dodávku školního 
nábytku pro realizaci části projektu 
IROP „Rekonstrukce multimediální 
učebny v ZŠ Soběslav, Komenské-
ho 20“,  reg. č. CZ.06.4.59/0.0/0.0/ 
16_075/0013228, za cenu 347.464 Kč 
s DPH.

Usnesení č. 12/184/2020
Rada města na žádost ředitel-
ky MŠ Duha Mgr. Aleny Krej-
čové souhlasí s podáním žádosti  
o dotaci – ŠABLONY III a případným 
předfinancováním projektu z rozpočtu 
mateřské školy. 

Soběslav se umístila v soutěži o titul  
Historické město roku 2019 na druhém místě

Ve čtvrtek 18. června se konalo v pro-
storách Českého muzea hudby v Praze 
slavnostní setkání a vyhodnocení soutě-
že o cenu za nejlepší přípravu a realiza-
ci Programu regenerace MPR a MPZV. 
Soběslav v něm stanula na předních příč-
kách. 

Cenu za nejlepší přípravu a realizaci Pro-
gramu regenerace MPR a MPZV  vyhlašuje 
Sdružení historických sídel Čech, Moravy  
a Slezka a je spojená s užíváním titulu His-
torické město roku. Ve finále se s dalšími 
krajskými vítězi (Hradec Králové, Ivanči-
ce, Jevíčko, Karlovy Vary, Klatovy, Kolín, 

Nový Bor, Praha 1, Šternberk, Štramberk, 
Uherské Hradiště, Žatec a Jemnice) utkala 
také Soběslav. Umístila se na druhém místě. 
První místo získalo město Štramberk a třetí 
Nový Bor.

Slavnostního setkání se za město Soběslav 
osobně zúčastnili starosta města Jindřich 
Bláha a vedoucí oddělení územního pláno-
vání a památkové péče Dagmar Buzu.

Za umístění v soutěži město obdrželo pa-
mětní listy a částku 100 000 Kč z důvodu, že 
se umístilo na jedné z prvních třech příček.

-min-

Oživme město  
předzahrádkami

Město Soběslav se již dlouhou dobu 
snaží vytvořit podmínky pro zřizová-
ní předzahrádek ve městě, především 
v jeho centru, které by oživily život 
ve městě. Jedním z prvních kroků byla 
změna vyhlášky o místních poplat-
cích v roce 2015, která výrazně sníži-
la místní poplatek za zábor veřejného 
prostranství právě pro účely zřízení 
předzahrádek.
V letošním roce, i s ohledem na uza-
vření těchto provozoven z důvodu pan-
demie koronaviru, je město připraveno 
řešit zřízení předzahrádek na základě 
nájemní smlouvy za téměř symbolické 
nájemné.
V uplynulých týdnech proto pracovní-
ci městského úřadu učinili opakovanou 
výzvu, zkontaktovali provozovatele 
restaurací, cukráren a kaváren v cen-
tru města a nyní čekáme na odezvu 
případných zájemců. V případě zájmu 
je možné získat bližší informace u pra-
covnic infocentra na náměstí Republi-
ky čp. 1/I.

Ing. Radek Bryll, tajemník města

Informace pro občany z odboru  
dopravy a vnitřních věcí:

Občané, kteří plánují navštívit registr vozi-
del MěÚ Soběslav, mohou využít Rezervač-
ní systém a zarezervovat si konkrétní hodinu 
a den k vyřízení své záležitosti. Rezervační 
systém se nachází na oficiálních stránkách 
města Soběslav v záložce „Občan“.  
V sekci „rezervace - odbor dopravy a vnitř-
ních věcí“ zvolíte „objednat se na poboč-
ku“ a poté již vyberete konkrétní činnost, 
kterou potřebujete vyřídit. Zarezervovat  
si termín můžete i na činnosti týkající se 
občanských průkazů, cestovních dokladů  
a řidičských průkazů. U každé složky k ob-
jednání kliknutím na písmeno „i“ nalezne-
te všechny potřebné informace týkající se 

zvolené činnosti. Tato forma elektronické 
komunikace výrazně zkrátí čekání na úřadě 
a přispěje občanům města ke zvýšení kom-
fortu při vyřizování svých záležitostí. 

Ing. Jana Kosová, vedoucí ODVV

rezervace na Portálu občana 
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V souvislosti s ukončením nouzového sta-
vu, upozorňujeme občany, že mohou po-
dávat žádosti o vydání občanského průka-
zu, zejména občanských průkazů, kterým 
skončila platnost právě v době nouzového 
stavu, a podání žádosti o nový občanský 
průkaz se rozhodli odložit. S přihlédnutím 
k blížící se letní sezoně a v případě uvol-
ňování stávajících opatření a obnovení ces-
tování doporučujeme zkontrolovat platnost 
i cestovních dokladů, včetně cestovních 
pasů (občanských průkazů) dětí. U dětí též 
proveďte kontrolu podoby, a to pokud se 
chystáte na cestu do zahraničí.

Úřední hodiny:
• Pondělí: 7:00 – 10: 45, 11:30 –16:45 h,
• Středa:   7:00 – 10: 45, 11:30 – 16:45 h,
• Pátek:    7:00 – 10: 45. 

V případě potřeby jiného termínu mimo 
úřední hodiny je nutné si předem telefo-
nicky domluvit termín návštěvy z důvodu 
přítomnosti pracovníka dané agendy.

Máte možnost využít i rezervační systém 
na webových stránkách města Soběslavi 
v sekci občan a zarezervovat si konkrétní 
hodinu k vyřízení vašeho dokladu.

Pro úplnost uvádíme, že pro veřejné pro-
story městského úřadu stále platí zvýšená 
hygienická pravidla, zejména dodržování 
odstupů, používání volně dostupné dez-
infekce a zakrývání nosu a úst ústenkou,  
či jiným způsobem (šátkem, šálou,..)

Na další dotazy vám ráda odpoví:
Občanské průkazy: paní Pavla Dubská,  
tel. č. 381 508 118,
Cestovní doklady: paní Iva Terberová,  
tel č. 381 508 117.

Ing. Jana Kosová, vedoucí ODVV

Informace pro občany: možnost podávání žádostí o vydání občanského průkazu  
nebo cestovního dokladu v běžném režimu

Sušák na prádlo, krabice od televizoru, vy-
sloužilé umyvadlo, igelitka s plechovkami 
od nápojů, rozbitý koš na prádlo a další 
harampádí hyzdí okolí popelnic na tříděný 
odpad v našem městě.

 Někteří obyvatelé ke kontejnerům odklá-
dají objemnější odpad, který mají odvézt 
na sběrný dvůr nebo zmenšit jeho objem 
tak, aby ho bylo možné umístit do vybra-
né nádoby. Kontejnery přednostně slou-
ží k uložení papírových obalů menších 
rozměrů. Krabice od TV, lednic a dalších 
spotřebičů patří na sběrný dvůr. Je potře-
ba rozložit či natrhat krabice a jiné obaly, 
PET lahve a nápojové kartony sešlápnout. 
Kromě pořádku tak zároveň šetříme místo 
v kontejnerech, které tak budou méně 
přeplněné. Řešením přeplněné nádoby 
může být nejbližší možné stanoviště, kte-
rých je v našem městě aktuálně 25. Pokud 
se k nejbližšímu stanovišti z jakéhokoliv 
důvodu nevydáte, vyčkejte prosím, až bude 
možné odpad znovu umístit a neodkládejte 
ho mimo nádoby.

Odpad, který leží mimo kontejnery, bývá 
často vlivem deště, větru atd. znehodnocen 
či rozfoukán po ulici. Kvůli tomu nemůže 
být dále zpracován a končí tak ve směsném 
odpadu na skládce.  
Odkládáním jakéhokoliv odpadu mimo ná-
doby na tříděný odpad se občané dopouští 
založení černé skládky a tudíž přestupku. 
Za ten lze dostat ve správním řízení nema-
lou (až padesátitisícovou) pokutu. Pokud 
najdete nepovolenou skládku, můžete o ní 
jednoduše informovat třeba městskou poli-
cii nebo odbor životního prostředí v našem 
městě.

Občané města a vlastníci nemovitostí na 
území města Soběslav mají sběrný dvůr 
v rámci poplatku k dispozici zdarma. Sběr-
ný dvůr najdete v Tyršově ulici u areálu 
Správy města Soběslav.
V měsíci červnu 2020 proběhlo šetření 
ohledně naplněnosti nádob na separova-
ný odpad. Toto šetření provedl pracovník 
odboru životního prostředí městského 
úřadu v Soběslavi. Cílem tohoto šetření 
bylo zjistit naplněnost nádob 24 hodin před 
jejich svozem. Výstup z tohoto šetření 
bude vyhodnocen a případně dojde k úpra-
vě četnosti svozů daných komodit.
Čisté město je společnou dobrou vizitkou 
nás všech, a čím dříve si tuto prozaickou 
skutečnost uvědomíme, tím lépe.
Seznam stanovišť nádob na tříděný odpad 
a další informace najdete na webových 
stránkách našeho města: www.musobeslav.
cz/urad/informace/odpady/separovany-od-
pad/
Klára Borčová, odbor životního prostředí

STOP! nepořádku u nádob na tříděný odpad

Investiční akce - kostel sv. Marka a předprostor škol

Omlouváme se za nesprávnou informaci v článku „V Soběslavi má vzniknout nový průmyslový park“ v Hlásce č. 6/2020 a uvádíme ji 
na pravou míru. Pavel Zubatý byl představen jako partner spol. EXPRIN Property s.r.o. redakce

V Soběslavi probíhají stavební práce 
na revitalizaci předprostoru ZŠ E. Be-
neše a Gymnázia Soběslav. V souvis-
losti s nimi bude dlouhodobě uzavřen 
prostor před školami až k brance ve 
směru na sportovní areál i pro pěší. 
Předpokládaný termín dokončení pra-
cí je 31. 12. 2020. 
Obnovou dále prochází kostel  
sv. Marka, který se dočká opravy fasá-

dy, střešní krytiny,  rozebrání zámko-
vé a valounové dlažby kolem objektu  
a její opětovné položení a dalších 
drobných stavebních úprav. Předpo-
kládaný termín dokončení prací je  
30. 10. 2020.
Více informací o projektech se dočtete 
na www.musobeslav.cz - Projekty měs-
ta - Projekty v realizaci.

-min-
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Zde je můj názor na záměr postavit  
u dálnice mezi Soběslaví a Chlebo-
vem čtyři obrovské haly: Řeknu to 
jednoduše. Určitě se nic v předložené 
podobě stavět nemá a určitě to nemají 
stavět lidé, kteří současný návrh před-
ložili.

Abyste pochopili, o co se můj názor 
opírá, je třeba se vrátit zpět do roku 
2017. Tehdy pan starosta pozval na 
zasedání zastupitelstva realitní kance-
lář, které městská rada chtěla prodat 
pozemky u dálnice. Již tehdy jsem 
upozorňoval na to, že pokud město po-
zemky prodá, nebude mít kontrolu nad 
tím, co tam vznikne. Byl jsem tehdy 
přehlasován a hned na dalším zastupi-
telstvu byl předložen návrh na změnu 
územního plánu a byl jsem opět pře-
hlasován. Následně v roce 2019 pan 
starosta uzavřel kupní smlouvu, ve 
které prodal pozemky za cenu, kterou 
schválilo zastupitelstvo v roce 2017. 
Je zajímavé, že tato cena byla o třetinu 
nižší, než za kterou prodal pozemky ve 
stejné lokalitě stát. 

Dalším důležitým datem je květen 
2020, kdy krajský úřad zveřejnil zá-
měr výstavby obřích hal. Na to jsem 
ihned reagoval článkem, který jsem 
poslal do redakce Hlásky, ve kterém 
jsem vyzýval občany, aby posla-
li krajskému úřadu své připomínky  
k záměru. Tento článek však redakč-
ní rada odmítla otisknout, a naopak  
v Hlásce vyšel článek, který zpochy-
bňoval parametry projektu (jako veli-
kost hal, počet kamionú, počet zaměst-
nanců) a projekt v podstatě obhajoval.

Nyní se dostávám k tomu, proč roz-
hodně nestavět s lidmi, kteří záměr 
předložili. Dívám se na to jako na 
obchod mezi investorem a občany 
města. Z každého obchodu by měl 
mít dobrý pocit jak prodávající, tak 
kupující. Prodali jsme pozemky pod 
cenou a za to jsme dostali něco, co 
město spíše zatíží, než mu pomůže. 
Nevím jak vy, ale já z toho dobrý 
pocit nemám. Nyní je v podstatě už 
jedno, co investor udělá, co nám na-
slibuje. Já mu nevěřím. Investorovi 
nejde o město, jde mu o zisk a o sjezd  
z dálnice. 

A jakou roli v tom celém hraje radnice, 
která projekt obhajuje? Neměla by stát 
spíše na straně občanů?

Ing. Martin Kákona,  
zastupitel za Piráty pro Soběslav

Projektový záměr, který pro plánovanou prů-
myslovou zónu v Soběslavi navrhl čtyři obří 
haly pro lehkou výrobu a logistiku, 97 dokova-
cích stání pro kamiony, neúměrnou dopravní 
zátěž a počítá až s 1300 pracovníky, probral 
naše město z letargie všedních dnů.

“Jsme na začátku, vše může vypadat jinak,” 
znělo z webových stránek města společně  
s mohutnou obhajobou záměru, investor ml-
čel. Připomínkování v rámci zjišťovacího říze-
ní EIA skončilo 11. 6.

Výsledná podoba záměru záleží na nás všech. 
Když se vzdáme vlivu, může vypadat přesně 
podle záměru - 71 tis. m2 zastavěné orné půdy, 
stovky zaměstnanců a aut.

EIA, zákon o hodnocení vlivů na životní pro-
středí a obyvatelstvo, je zcela zásadní zákon, 
předcházející územnímu a stavebnímu řízení. 
Jeho cílem mj. je, aby rozsáhlé projekty nebyly 
jenom přínosem pro investory, ale byly i příno-
sem pro nás, obyvatele města, a nepoškozova-
ly výrazně právo na zdravé životní prostředí. 
Tento zákon volá občany k zájmu o věci ve-
řejné, dává jim jedinečnou možnost vstupo-
vat do procesu schvalování a rozšiřuje dialog 
mezi investorem a správními orgány právě  
o prvek aktivního občanství. Petice, připomínky  
a veřejná projednání nejsou otázkou vzdoru, 
ale hlasem, který má zaznít a má být slyšen, 
hlasem zdravé společnosti, se kterým postup 
EIA počítá. Občané, nejen odborníci a orgány 
státní správy a samosprávy se mají vyjadřovat.

Městu ubývají obyvatelé, mladí často odcháze-
jí do velkých měst, potřebujeme rozvoj města. 
Investor, s podporou některých představitelů 
města, přichází se svým záměrem. Je to pod-
nikatel, jeho cílem je vytvářet zisk. Na nás 
teď je, abychom si poctivě zodpověděli otáz-
ky - přinese záměr to, co si představujeme pod 
rozvojem města? Budou se kvůli němu mladí 
do Soběslavi vracet a zastavíme tak úbytek 
obyvatelstva?

Co nám navržená výstavba vezme a co nepří-
jemného přinese, to je popsáno na mnoha stra-
nách projektu. Jaké dobro pro občany položí-
me na druhou misku vah?

Úkolem vedení města je řádně a zodpověd-
ně přezkoumat záměr investora a otevřít  
o něm širokou diskuzi. A také zvážit, zda 
má město opravdu správně nastavený 
územní plán, včetně limitů, a zda obří zá-
měry obstojí v dlouhodobém horizontu  
a přinesou to, čemu říkáme zdravý rozvoj měs-
ta. Občané nesmí při tomto rozhodování stát 
stranou, vždyť město/obec je základním územ-
ním samosprávným společenstvím občanů.

Zdeněk Kozlíček

Naše město má průmyslovou zónu u dál-
nice D3 dlouhodobě zahrnutu ve svém 
územním plánu a v rozvojové strategii 
schválené zastupitelstvem města. V ne-
dávné době do průmyslové zóny přišla 
firma Banes a některé ze stávajících firem 
zde rozšiřují své areály. Průmyslová zóna 
má své limity, například zde vedou dál-
kové vodovodní řady a venkovní vysoké 
napětí. Ty další stanovuje územní studie, 
kterou jsme nechali zpracovat v roce 
2014. Příchod nových podnikatelských 
subjektů do průmyslové zóny nebyl v mi-
nulosti možný z důvodu chybějících sítí 
a velkého množství vlastníků pozemků. 
Soukromý investor představil záměr roz-
voje průmyslové zóny v Soběslavi na jed-
nání zastupitelstva města v dubnu 2017. 
Na něm také zastupitelé města schválili 
odprodej necelých 1,5 hektaru zeměděl-
ských pozemků (za cenu dle znaleckého 
posudku) určených v budoucnu pro pod-
nikání s tím, že do tří let pozemky v prů-
myslové zóně investor vykoupí. To se mu 
také povedlo a scelil plochu o rozloze cca 
20 hektarů. 
Současný návrh rozvoje průmyslové 
zóny musí projít procesem hodnocení 
vlivu na životní prostředí (EIA), kdy se 
k němu vyjádří odborníci a také město 
Soběslav. Na základě toho budou stano-
vené další limity pro stavební záměr (na-
příklad velikost hal, jejich umístění, do-
pravní infrastruktura, zeleň a další). Z již 
existujících vyjádření dotčených orgánů 
a pracovníků města je zřejmé, že projekt 
dozná změn. 
K příchodu nových podnikatelských sub-
jektů do Soběslavi je tedy ještě velmi 
daleko a není žádný důvod, aby obyva-
telé města měli obavy vyvolané různými 
letáky, články nebo strašící fotomontáží, 
které šíří soběslavská antikoalice Pirá-
tů a TOP 09. Je důležité, aby obyvatelé 
města, včetně městské části Chlebova, 
měli o přípravě rozvoje průmyslové zóny 
dostatek informací. K tomu je soukromý 
investor, dle jeho vyjádření, připravený. 
Soběslav rozvoj potřebuje, neboť trvale 
klesá počet jejích obyvatel. Podpora pod-
nikání může tento nepříznivý trend zvrá-
tit. S rozvojem průmyslové zóny by měla 
jít ruku v ruce výstavba bytových domů, 
kterou připravujeme.  

Ing. Jindřich Bláha,  
starosta města

NÁZORY NA PROJEKT V PRŮMYSLOVÉ ZÓNĚ
Redakce požádala zástupce města a dva členy petičního výboru o vyjádření názoru na připravovaný projekt v průmyslové zóně  
v Soběslavi. Jejich sdělení si mohou čtenáři přečíst na této straně. 
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Představte nám společnost EXPRIN. 
Které projekty jste již uskutečnili?
Společnost jsme založili před zhruba pěti 
lety s kolegou Pavlem Zubatým. Zabýváme 
se kompletní přípravou a realizací zejména 
komerčních staveb. Dosud jsme se orien-
tovali na stavby supermarketů. Dokončili 
jsme je například v Milovicích a v Mělní-
ku, přípravu máme rozběhnutou v Odolené 
Vodě, v Bakově nad Jizerou nebo v Unhoš-
ti. Obdobným projektům se ale věnujeme 
již dvacet let, a to nejen v České republice. 
V jaké fázi přípravy se nyní nachá-
zí projekt výstavby průmyslových hal 
v Soběslavi?
Jsme teprve na začátku. V současné době 
probíhá zjišťovací řízení EIA, tedy posou-
zení vlivu plánované zástavby na životní 
prostředí. Usilujeme tedy o to, aby nám 
Krajský úřad v Českých Budějovicích, 
který to má v kompetenci, řekl, v jaké po-
době a rozsahu můžeme průmyslový areál 
v Soběslavi vybudovat. Předpokládáme, že 
proces EIA bude trvat zhruba rok.  Před-
ložili jsme podrobnou dokumentaci se 
všemi povinnými náležitostmi, jako jsou 
například odborné posudky zabývající se 
problematikou dopravy, ochrany ovzduší, 
hluku a mnohé jiné. Při zpracování těchto 
podkladů jsme se řídili také limity danými 
územním plánem města, který stanovu-
je, co v dané lokalitě může být. Součástí  
dokumentace je například i vyjádření od-
dělení územního plánovaní soběslavského 
úřadu, ve kterém je uvedeno, že náš pro-
jekt splňuje limity pro dané území s pod-
mínkou, že v následném územním řízení se 
budou řešit výšky budov. S tím počítáme. 
Teprve ve chvíli, kdy krajský úřad vydá své 
rozhodnutí k vlivu zamýšlené stavby na ži-
votní prostředí a stanoví případné podmín-
ky, budeme moci plánovat skutečný rozsah 
a obsah areálu v průmyslové zóně. Nyní 
tedy potřebujeme vědět, co je tam reálně 
možné postavit.
Co říkáte na petici, která v Soběslavi 
vznikla?
Myslím, že na ní máme bohužel i trochu 
svůj podíl tím, že jsme v dostatečném před-
stihu a podrobně o projektu neinformovali 
veřejnost. Tím jsme vytvořili prostor k ší-
ření různých spekulací a nepodložených 
informací. Budiž nám alespoň částečnou 
omluvou, že plánované veřejné představe-
ní projektu nám na jaře zmařilo vyhlášení 
nouzového stavu kvůli pandemii koronavi-
ru. Chtěl bych ale zdůraznit, že od počát-
ku chceme postupovat v souladu s městem 
Soběslav. Projekt je plánovaný v území, 

které má město dlouhodobě připravené 
pro průmysl a počítá tam s takovýmto 
nebo obdobným projektem. Na jedné 
straně je dálnice, na druhé je chysta-
ný železniční koridor. Z našeho pohledu 
ideální situace. Nebudeme v obydlené části 
města, nebudeme muset řešit dopravu přes 
Soběslav, tedy problémy, které na mnoha 
jiných místech v České republice rozvoj 
průmyslových zón, a v návaznosti na nich  
i přilehlých měst, limitují.
Petice obsahuje řadu připomínek k va-
šemu projektu. Jak se s nimi chcete  
vypořádat?
Ve zjišťovacím řízení pro EIA se snažíme 
v území průmyslové zóny navrhovat stav-
by v maximálním možném rozsahu, který 
ale splňuje veškeré stanovené limity. Je to 
běžný postup. Poté ale bude následovat ta 
nejdůležitější fáze, a tou je územní řízení, 
kdy stavby začneme umísťovat a k tomu se 
budou vyjadřovat všechny dotčené insti-
tuce včetně města. A tam pak bude mož-
né prosazovat a zapracovávat i konkrétní 
požadavky na jednotlivé změny projektu. 
Například i z hlediska řešení veřejné zele-
ně, výšky hal a podobně. Tedy i požadavky, 
které formulovali autoři petice. Nyní, kdy 
se komplexně posuzuje vliv na životní pro-
středí, je na to ještě brzy.
Nejen autoři petice mají obavy, že pro-
jekt nepřinese obyvatelům Soběslavi  
a přilehlých obcí dostatečná pozitiva  
či výhody….
Váš dotaz zřejmě míří především na otázku 
zaměstnanosti. Jsem přesvědčený, že mít 
v lokalitě tak velkou aglomeraci potenci-
álních zaměstnavatelů s šancí pro mnoho 
lidí tam najít dobře placenou práci, je 
velké plus. Kvůli tomu se také průmyslo-
vé zóny dělají. Je to strategická záležitost 
města. Přináší nové pracovní příležitosti 
pro své obyvatele v místě jejich bydliště. 
A Soběslav to obzvláště potřebuje, proto-

že podle objektivně zjištěných dat na tom 
není z hlediska možností nejen ekonomic-
kého rozvoje zrovna dobře. I náš projekt ji 
může výrazně pomoci, neboť s výstavbou 
průmyslové zóny dochází také k rozvoji 
služeb.
A najdou v nových průmyslových halách 
místní obyvatelé skutečně novou práci?
My samozřejmě nedokážeme nyní říci, 
jací zaměstnavatelé v tom areálu budou, 
když ani nevíme, jaké objekty a s ja-
kým termínem dokončení tam budeme 
mít povolené. To se dozvíme až ve chvíli 
vydání územního rozhodnutí. Můžeme ale 
vycházet ze zkušeností, jak to chodí jinde. 
Noví zaměstnavatelé sebou přinášejí i šan-
ci na lepší výdělky. Primárně hledají pra-
covníky v místě a okolí svého podnikání. 
Argument proti projektu je i takový, že 
v Soběslavi a okolí je nízká míra neza-
městnanosti, a tudíž další zaměstnavate-
lé tu nejsou potřeba…
A jak dlouho to bude trvat? Vstupujeme 
do hospodářské krize, která s trhem prá-
ce zřejmě výrazně zatřese. A proč by lidé 
nemohli jít za případně lepším výdělkem  
a více vydělaných peněz potom v Soběslavi 
i utrácet? Průmyslová zóna je strategickým 
řešením. A u něj nemůže platit argument, že 
teď zrovna máme méně nezaměstnaných.
Jedna z výtek vůči vašemu projektu 
směřuje i na skutečnost, že v něm neu-
vádíte žádné budoucí uživatele budov…
Hledat nájemce budoucích prostor nyní 
je nesmysl, protože všichni po nás budou 
chtít vědět, kdy budou moci prostory začít 
využívat. A to my jim z výše uvedených 
objektivních důvodů nejsme schopni říct. 
To bude možné až po schválení EIA a vy-
dání územního rozhodnutí.
Proč kvůli uskutečnění projektu vznikly 
dvě společnosti, a to Průmyslová zóna 
Soběslav I a Průmyslová zóna Soběslav 
II?
Počítáme s tím, že projekt uskutečníme po-
stupně. Proto jsme ho rozdělili na dvě části 
- severní a jižní. A pro jejich uskutečnění 
založil investor projektu, pan Jiří Tomeš, 
i dvě samostatné společnosti. Je to běžná 
podmínka bank pro financování takovýchto 
projektů, tedy aby vznikly nové společnos-
ti pouze za účelem výstavby a případného 
provozování jimi financovaných projektů. 
Aby nebyly zatížené nějakými problémy  
z minulosti, jako jsou třeba dluhy.
Část obyvatel také nesouhlasí s tak 
velkým záborem kvalitní zemědělské  

S projektem v průmyslové zóně nepůjdeme  
proti městu, říká Petr Prokop

V Soběslavi vznikla v posledních týdnech petice proti novému projektu plánovanému v místní průmyslové zóně.  Krajský úřad 
v Českých Budějovicích nyní posuzuje jeho vliv na životní prostředí (EIA). Podrobnosti k projektu v rozhovoru sdělil Petr  
Prokop, jednatel společnosti EXPRIN Property s.r.o., která výstavbu čtyř hal pro výrobní firmy nebo sklady plánuje.
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půdy pro uskutečnění vašeho projektu.  
Je opravdu nutný?
Je to v městem naplánované a schválené 
průmyslové zóně. Je tudíž logické, že se ta 
půda ze zemědělského půdního fondu vy-
jmout musí. A v územním plánu schválená 
průmyslová zóna je i nutná podmínka pro 
vyjmutí půdy. Soběslav se v minulosti roz-
hodla, že se potřebuje rozvíjet, že potřebuje 
nové investory, zaměstnavatele a pracovní 
místa pro své obyvatele. Cestou k tomu je 
navržená a schválená průmyslová zóna.  
A upřímně, moc jiných možností Soběslav 
nemá. Chtěl bych ale zdůraznit, že vyjmutá 
půda nezmizí. My ji opět musíme vrátit do 
přírody. Proto už nyní o tom úspěšně jedná-
me například se zemědělským družstvem 
Reprogen. Část této půdy využijeme na 
ozelenění okolí objektů, které postavíme. 
Zbytek si převezme zemědělské družstvo  
a použije je na své polnosti.
A jak to bude s dopravou po dokončení 
vašeho projektu v průmyslové zóně?
Stejně jako rozsah staveb i související do-
pravu jsme dimenzovali pro posouzení 
vlivu na životní prostředí na maximální 
výši při dodržení všech limitů. I při ní ale 
odborníci pro tuto oblast vypočetli, že do-
prava město nezatíží. Do Soběslavi vůbec 
nepojede, nebude pro to důvod. Při pří-
jezdu do areálu průmyslové zóny se kolo-
ny vytvářet nebudou ani na dálnici ani na 
příjezdové komunikaci. Mimo jiné i proto, 
že projekt počítá s adekvátním počtem stá-
ní přímo v areálu. Ke studiím se vyjádřila  
i Policie ČR a neshledala v nadimenzova-

ném rozsahu dopravy problém. A v cesto-
vání to neovlivní ani obyvatele Chlebova.
Právě z možného narušení propojení 
mezi Chlebovem a Soběslaví mají někte-
ří obyvatelé obavy…
Ty obavy jsou zbytečné. V rámci územního 
řízení se k dopravní problematice budou 
vyjadřovat jak odbor dopravy městské-
ho úřadu, tak Policie ČR. Ty si pohlídají, 
aby výsledné řešení bylo pro obyvatele 
bezpečné a nezpůsobovalo problémy v do-
pravě, jako je například vytváření kolon a 
podobně. Silnice z Chlebova zůstane určitě 
zachována, pokud bude potřeba, oproti 
současnému stavu u ní přibydou chodníky 
a plánuje se i cyklostezka. Propojení mezi 
Chlebovem a Soběslaví tak bude ještě 
komfortnější.

Co hodláte udělat pro lepší tok informa-
cí od vás směrem k veřejnosti?
Výrazně chceme tuto oblast zlepšit. Jak-
mile to epidemiologické podmínky dovolí, 
představíme náš projekt veřejnosti přímo 
v Soběslavi a budeme se těšit na diskusi 
k němu. Do měsíce bychom rádi zprovoznili 
webové stránky k projektu, kde lidé najdou 
všechny potřebné informace, a to včetně 
odpovědí na nejčastější otázky. Všichni, 
kdo budou cítit potřebu, se pak mohou 
už nyní obracet na našeho kolegu Milana 
Hulínského (milan.hulinsky@exprin.cz), 
který se jim bude snažit vyjít v maximální 
možné míře vstříc.

Milan Hulínský, manažer pro komunikaci
EXPRIN Property s.r.o.

(redakčně upraveno)

Stalo se již dobrou tradicí, že město 
Soběslav nechává každoročně provádět 
rozbory vody v některých studních ve 
vlastnictví města, aby občané měli ales-
poň povšechný přehled o kvalitě zdroje, na 
který mohou při příjemných letních pro-
cházkách po okolí narazit. Rozbory vody 
byly letos provedeny aktuálně u čtyř stud-
ní s tím, že i v tomto roce plánuje město 
zprovoznit některou další a samozřejmě 
udržovat stávající. Stále se však naráží na 
stejný problém - studna se nechá opravit a 
často je velmi záhy opět vyřazena z provo-
zu (např. studna za MŠ DUHA, U Gym-
názia, Za Vácou atd). A opět zmiňuji, jak 
finančně náročná je jejich obnova a jak by 
tyto prostředky mohly být využity jinde  
a účelněji. Letos poprvé od doby, co se tato 
sledování kvality provádí, byla studna na 
sídlišti Svákov (za panelákem s č.p. 714 
/III) suchá. Vzhledem k hydrologickým 
podmínkám minulých let, bude tento jev 

„suchých“ studní bohužel čím dál častěj-
ší. To se týká především mělkých studní 
kopaných, ale výjimkou není ani ztráta či  
výrazné omezení možnosti odběru i ze 
studní vrtaných, tzv. vrtů. Ve studních ve 
městě je sice dost „tvrdá voda“ (zejména u 
kostela sv. Víta), ale je možné ji používat 
k zálivce zejména okrasných květin a keřů 
a Správa města Soběslav zvažuje možnost 
využívat některé tyto zdroje k částečnému 
pokrytí spotřeby užitkové vody pro potře-
by údržby zelených ploch ve městě. Studny 
by mohly sloužit i jako zdroj do kropicích 
aut. Se zvýšeným odběrem by se jistě zlep-
šila i kvalita odebírané vody. 

Letos bylo také využito služby Zdravot-
ního ústavu se sídlem v Ústí nad Labem 
kontaktní místo Tábor, kterým byly prove-
deny tzv. „orientační rozbory“, a to v roz-
sahu: pH, amonné ionty, TOC, dusičnany, 
dusitany, chloridy, suma vápník a hořčík 
(tvrdost), železo, enterokoky, Escherichia 

Coli, koliformní bakterie a počty kolonií 
při 22°C. Hodnocení vzorků bylo prove-
deno srovnáním zjištěných hodnot jednot-
livých ukazatelů kvality vody s limitními 
hodnotami uvedenými ve vyhlášce MZ ČR 
č. 252/2004 Sb., v platném znění, kterou se 
stanoví hygienické požadavky na pitnou 
a teplou vodu a četnost a rozsah kontroly 
pitné vody. 

Tam, kde byla limitní hodnota překroče-
na, je výsledek zvýrazněn. Ve vedlejším 
sloupci jsou pak limitní hodnoty konkrétně 
uvedeny.

1. Studánka u kaple na Svákově (trvale 
vyvěrající pramen) – velmi „měkká“ voda 
s nízkým pH (typické pro agresivní vodu 
s možnými korozními účinky), s nízkým 
obsahem organických a dusíkatých látek, 
chloridů i železa. Ve srovnání s předchozí-
mi roky opět mírně vzrostl obsah dusična-
nů – v tomto směru je pramen nutno nadále 

Rozbory vody z městských studní 
– odběr 27. května 2020

Pozn. redakce: Velkým tématem diskusí v Soběslavi je už několik týdnů plánovaná zástavba v průmyslové zóně. Proto jsme požádali 
zástupce investora ze společnosti EXPRIN Property s.r.o., aby odpověděli na nejčastější připomínky a dotazy, které se této proble-
matiky týkají.
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sledovat. V letech 2014 – 2017 byl obsah 
dusičnanů 20-25 mg/l, tj. setrvalý, od roku 
2018 se zvyšuje a nyní je cca dvojnásob-
ný. Mikrobiální kvalita odpovídá situaci 
v okolí pramene (volný přístup) – v malém 
množství byly zjištěny koliformní bakterie, 
které sice osidlují střevní trakt lidí nebo 
zvířat, ale běžně žijí i v půdě. Čerstvé fe-
kální znečištění prokázáno nebylo. I když 
jsou u pramene volně k použití hrnky, ne-
doporučuji vodu k pití, u citlivých jedinců 
může i jednorázové napití způsobit střevní 
potíže. 

2. Studánka pod Svákov u kempu 
jedná se pravděpodobně o stejný pramen 
jako u kaple s velmi podobným chemic-
kým složením vody. Mikrobiální kvalita 
vody je také podobná vodě u kaple, se stej-
ným doporučením. Dobrou zprávou je setr-
valý stav obsahu dusičnanů (v posledních  
3 letech je stále 35 mg/l).

3. Studna u kostela sv. Víta  
voda s nízkým obsahem dusíkatých a orga-
nických látek. Ve srovnání s loňským ro-
kem se výrazně snížilo množství chloridů  
i celková tvrdost vody – zdá se, že voda je po 
opravách kostela používaná a odčerpávaná. 
Mikrobiologický rozbor prokázal vysoké 
počty běžných bakterií přivyklých k životu 
v chladnějších vodách studní, koliformních 
bakterií a bohužel i kontaminaci čerstvým 
fekálním znečištěním. Bakterie se do stud-
ny mohou dostat splachem z okolí, např.  
i z trusu ptáků z povrchu studny.

4. Studna na Školním náměstí
Tato studna byla vyšetřována naposled 
v roce 2014. Ve srovnání s tímto rokem je 
voda lepší kvality, má méně organických 
látek i dusičnanů. Bohužel má stále vyšší 
obsah chloridů a celkové tvrdosti, takže 
jako zálivková může být méně vhodná. 
Dále byla zjištěna fekální kontaminace 
vody a nelze tak doporučit vodu ani k jed-
norázovému napití (upozorňuji na to proto, 
že je umístěna před školou).

Celkové zhodnocení:
Kvalita vody ve studních je proměnlivá, 

mikrobiologicky voda odpovídá běžnému 
stavu u nedezinfikovaných zdrojů, které 
jsou volně přístupné. Studny mají přija-
telné chemické složení, nejsou významně 
znečištěny organickými ani dusíkatými 
látkami a nejsou železité. Bohužel studny 
jsou kontaminované bakteriemi z okolní-
ho prostředí, ale to je jev zcela přirozený 
u zdrojů, které nejsou průběžně čištěny  
a dezinfikovány, nebo kde voda stagnuje. 
Vodu lze používat k příležitostnému zalé-
vání pozemků, vyšší tvrdost vody je jen  
u studny na Školním náměstí. Po dlou-
hodobém sledování mají zatím dobrou 
kvalitu prameny na Svákově (obě místa). 
Problémem je jen proměnlivá mikrobiolo-
gická kvalita (běžný jev), možná koroziv-
nost vody a zvyšující se obsah dusičnanů 
u kaple. Ale bylo provedeno jen zjednodu-
šené vyšetření vody, které nemůže odhalit 
případný problém v obsahu specifických 
organických látek či toxických kovů. Ten 
může prokázat pouze tzv. úplný rozbor. 
Informace k mikrobiologickému rozboru:
Při ověřování mikrobiologické nezávad-
nosti vody se nehledají bakterie či viry 
způsobující známá onemocnění přenášená 
vodou, jako je tyfus, infekční zánět jater, 
průjmová onemocnění virového původu 
apod. Bylo by to technicky, časově i fi-
nančně neúnosné. Proto se používá meto-
da tzv. indikátorů fekálního znečištění, při 
které se hledají bakterie žijící ve střevním 

traktu člověka a teplokrevných živočichů 
(Escherichia coli, koliformní bakterie,  
enterokoky). Pokud se ve vodě najdou ně-
které z těchto bakterií, je voda podezřelá, 
že přišla do kontaktu s výkaly či zbytky 
živočichů a že může obsahovat patogen-
ní bakterie a viry. Skutečnost, že voda ze 
studny je dlouho používána bez jakýchkoli 
pozorovaných nepříznivých důsledků, ješ-
tě neznamená garanci její nezávadnosti. 
U pravidelných uživatelů takové vody se 
snad může vyvinout tolerance k těmto bak-
teriím, ale onemocnět mohou jak návštěvy 
a malé děti, tak uživatelé samotní, pokud se 
v důsledku různých příčin jejich imunitní 
systém oslabí. Vedle indikátorů fekálního 
znečištění se ještě používají tzv. indikátory 
obecné kontaminace (počet kolonií rostou-
cích při 22 °C (nebo 36°C). Přinášejí in-
formaci o celkovém bakteriálním znečiš-
tění vody, jejich zvýšené počty signalizují 
průnik znečištění z okolí, stagnaci vody ve 
studni, přítomnost korozních produktů na 
stěnách potrubí či sedimentu na dně.
Závěrem nutno opět zdůraznit, že vodu 
v žádné naší městské studni není mož-
no z hlediska právních předpisů (zák. 
č. 258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdra-
ví a o změně některých  souvisejících zá-
konů v platném znění) označit jako pitnou.

Originál rozborů s komentářem je k na-
hlédnutí na OŽP MěÚ Soběslav- vodní 
hospodářství (Ing. Marie Židová).

Výsledky zkoušení - mikrobiologické vyšetření

UKAZATEL 1. 2. 3. 4. Vyhl. č.252/2004 
Sb., ve znění 

platných  
předpisů

Studna  
u kaple na 
Svákově

 Studna  
Svákov  

u kempu

Studna u 
kostela 
sv. Víta

Studna 
Školní 

náměstí

Intestinální entero-
koky KTJ/100ml 0 0 0 0 max.0 KTJ 

/100ml NMH

Escherichia coli               
KTJ/100ml 0 0 2! 7! max.0 KTJ/ 

100ml NMH

Počty kolonií při 
22°C  KTJ/ml 19 290 690 330 max.500 

KTJ/100ml DH

Koliformní bakte-
rie   KTJ/100ml 8! 30! 50! 27! max.0 KTJ 

/100ml MH

Výsledky zkoušení - chemické vyšetření

UKAZATEL 1. 2. 3. 4.
Vyhl. č.252/2004 Sb.,  

ve znění platných předpisůStudna u kaple  
na Svákově

 Studna Svákov u 
kempu

Studna u kostela 
sv. Víta

Studna
Školní náměstí

pH 6! 5,9! 7,1 7,1 6,5-9,5
Amonné ionty mg/l <0,05 <0,05 <0,05 <0,05 max. 0,50

TOC mg/l 1,2 1,4 2,3 3 max. 5,0
Dusičnany mg/l 43 35 32 37 max. 50
Dusitany mg/l <0,02 <0,02 <0,02 <0,02 max. 0,50
Chloridy mg/l 18 15 250! 160! max. 100
Vápník,Hořčík 0,607 0,679 1,72 3,06 2,0-3,5

Železo mg/l <0,02 <0,02 0,12 0,04 max. 0,2



Dne 1. 6. 2020 proběhlo v kostele poslední  
rozloučení s naším milovaným tatínkem, dědečkem  

panem Josefem Veselým z Klenovic. 
Děkujeme touto cestou všem příbuzným,  
přátelům, sousedům a známým za účast,  

květinové dary i za slova upřímné soustrasti. 
Zarmoucená rodina.

Jdu v stopách tvých,
A marně trosky sbírám 

Jdu v stopách tvých 
A oči rozevírám,

Co zbylo po tobě …
Svit chvíle poslední,

Bolest a žal. 

Dne 2. 6. 2020 uplynulo  
již 7 smutných let, co mě 

navždy opustila má  
přítelkyně paní  

Monika Hrádková. 

Dne 18. 7. 2020  
by se dožila 53 let. 

Stále vzpomíná Alena. 

TEN KDO V SRDCI ŽIJE, NEUMÍRÁ.
Dne 28. 7. 2020 uplyne již 9 let od úmrtí paní  

Ivany Pavlátové ze Soběslavi. Nikdy nezapomeneme.  
Děti Daniel, Kateřina a maminka. 

Kdo jste ji znal a měl rád,  
věnujte jí tichou vzpomínku. Děkujeme.

Dne 6.  7. 2020 uplyne  
5 let, kdy nás navždy 
opustil Jan Hořický. 

Stále vzpomínají  
manželka, sestra  

a synové s rodinami.

Dne 28. 6. 2020 uplynul rok, co nás navždy 
opustil náš bratr a strýc Václav Křesina. 
Dne 16. 4. 2020 tomu bylo 20 let, co nás  

opustila naše sestra a teta paní  
Anežka Křesinová ze Soběslavi. 

Stále vzpomínají sestry s rodinami. 
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SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA 

Narození:                                                  

• Vendelín Čtvrtník
• Marek Jakubec
• Jáchym Líkař
• Běta Straková

Nově narozeným občánkům 
přejeme šťastný život.

Úmrtí:
• Marie Koblasová
• Jan Kodat
• Jan Marko
• Hana Mašková
• Michal Tkáčik
• Dobroslava Tomšová

Pozůstalým vyjadřujeme  
upřímnou soustrast.

VZPOMÍNÁME

Noc kostelů
Začátkem června se v Soběslavi uskutečnila Noc kostelů. 
“Samozřejmě, jak jinak,” můžete si říct. Již osmý ročník. 
Ano, dá se říct, samozřejmě.

My, kteří jsme Noc chystali, k tomu také tak trochu sa-
mozřejmě přistupujeme, po skončení Noci začínáme pro-
mýšlet program na další ročník. Pozvat některé hosty není 
jen tak samo sebou, musíte se jim trefit do volného místa 
v diáři a někdy si zkrátka na dobrého hosta počkat. Na 
některé jsme čekali i tři roky. Pak ale přijde Noc a zvony, 
které rozechvějí zvonovou stolici ve věži u kostela sv. Pet-
ra a Pavla, rozechvějí i nás, a my víme, že to čekání, napětí 
a bláznění při přípravě programu mělo smysl, protože vy, 
naši návštěvníci, přijdete. Samozřejmě, jak jinak.

Letos to vypadalo, že tenhle rytmus Nocí bude narušen, 
že skončíme jako jiné kulturní akce, které se z obav před 
šířením nákazy nekonaly.

Naštěstí pro nás pro všechny se epidemiologická opatření 
dostatečně uvolnila, termín Noci byl posunut a Česko tak 
mohlo slavit další Noc kostelů. Zase zvonily zvony, zase 
se slavila společná bohoslužba, zase jsme měli vzácné 
hosty, přednášky, setkání i hudbu. Zase v tom byla radost 
a společenství, a za tím hodiny příprav, ale i trocha impro-
vizace. A vy jste zase přišli. Samozřejmě. Noc tak byla 
požehnaná.

Děkujeme za tu samozřejmost na závěr každé Noci Hos-
podinu. To už je pozdě v noci, a protože tak dlouho vydr-
ží málokdo z Vás, děkujeme teď na těchto stránkách také 
Vám, milí návštěvníci, protože bez Vás, by Noc neměla 
smysl.

za všechny Ponocné Zdeněk Kozlíček

Dne 26. 7. 2019 nás opustila 
 paní Antonie Vraštilová, 

naše maminka, babička  
a prababička.

S láskou a úctou  
vzpomínají  

děti s rodinami.

Noc kostelů, foto: Stanislav Tošner
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Kulturní dům města Soběslavi
Jirsíkova 34, 392 01 Soběslav
Telefon: 381 524 261, 724 378 898
kdms@seznam.cz, www.kdms.cz

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK – KANCELÁŘ KD
PO a ST   9 – 11  12 – 16
ÚT - ČT - PÁ 9 – 11  12 – 15

Program KD
• Pátek 17. července v 17.00 hod.

VERNISÁŽ - ROMAN KŘELINA – OBRAZY
Galerie Hláska (městská knihovna)

• Sobota 18. července v 19.00 hod.
KONCERTY – VESELKA, BABOUCI 
Hradní nádvoří

Předplatné Jaro 2020
Vzhledem k situaci jsme nuceni zrušit dvě neodehraná divadelní představení 
předplatitelského cyklu „Jaro 2020“. Obě uvedená představení (Šťastný vyvolený  
– 26. listopadu a Perfect days - 26. října) se přesouvají na podzim 2020 a stávají 
se tak součástí divadelního předplatného „Podzim 2020“. Zmíněná představení 
budou doplněna o jedno divadelní představení tak, aby bylo předplatné sestaveno 
opět ze tří divadel, jak jsou diváci zvyklí. Třetí divadlo plánujeme opět tradičně na 
prosinec. Vstupenky i permanentky na obě představení  zůstávají v platnosti. Na 
podzim vám je vyměníme za podzimní a pouze doplatíte 300 Kč za prosincové 
divadlo.

Podrobné informace na našem webu!

Taneční kurzy 2020
Do Kurzu tance a společenské výchovy 2020 je nutné se přihlásit online!
Na našem webu www.kdms.cz je odkaz Taneční, kde najdete podrobné informace 
včetně přihlášky a termínů jednotlivých lekcí! V případě problémů s přihlášením 
volejte 724 378 898 nebo 381 524 261, rádi vám poradíme! Kurz vedou taneční 
mistři manželé Jaroslav a Alena Bolkovi.
Kurz obsahuje 10 základních lekcí /1 lekce = 3 taneční hodi-
ny/ a jednu Prodlouženou lekci /4 hodiny s živou hudbou/  
a jeden závěrečný Věneček /forma plesu/. Kurzovné zahr-
nuje vstupné pro osobu frekventanta na lekce, prodlouženou  
a Věneček a činí 1500 Kč.

Připravujeme na podzim:
Pátek 18. září ve 21.00 hod.
JELEN – KONCERT
V areálu KD a Rožmberského hradu!

Neděle 27. září v 10.30 hod.
DS Koňmo- VYPRÁVĚNÍ  
STARÉHO VLKA ANEB PRAVDA  
O KARKULCE - pohádka

Pátek 2. října 17.30 a 20.00 hod.
PARTIČKA  - VSTUPENKY  
ZŮSTÁVÁJÍ V PLATNOSTI!
Vysoká škola improvizace, která se 
nikdy nebude opakovat!

Středa 7. října v 19.00 hod.
POSTEL HOSPODA KOSTEL  
- TALK SHOW - ZBIGNIEW 
JAN CZENDLIK, 
řečený Zibi, je římskokatolický kněz 
polské národnosti, působící od roku 
1992 v České republice, a děkan lan-
škrounský. Je mediálně známý zejmé-
na díky přátelským vztahům s řadou 
osobností z oblasti kultury, šoubyzny-
su a sportu.
Obsahem talk show Postel hospoda 
kostel je vyprávění příběhů z jeho 
života osobního i jiného…podané 
humorem jemu vlastním. V průbě-
hu 90 minut se tak dotýká mimo 
jiné problematiky současného světa,  
s čímž se rád s diváky otevřeně podělí. 
Součástí pořadu je autogramiáda jeho 
knih.

Pátek 6. listopadu v 19.00 hod.
HELENA VONDRÁČKOVÁ  
- Vzhůru k výškám - KONCERT
Legenda české populární hudby Hele-
na Vondráčková vyrazí letos na další 
česko-slovenské turné.

„Půjde o jubilejní rok, přelomový rok 
2020. A tak jsem se rozhodla celé tur-
né pojmenovat Vzhůru k výškám. Ne-
třeba asi dodávat, že jsem se nechala 
inspirovat názvem mého velkého hitu 
z filmu S tebou mě baví svět,“ dodala 
zpěvačka.

„Mohu prozradit, že hostem mého kon-
certu v Soběslavi bude úžasná taneční 
skupina Tap Academy Prague, kterou 
vede mistr světa ve stepu Tomáš Sla-
víček,“ doplnila Helena Vondráčková.

17. 7. - 13. 8. 2020
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PŘIJĎTE O PRÁZDNINÁCH DO MUZEA!
Rádi Vás i návštěvníky Soběslavi při-
vítáme v obou našich objektech. Ote-
vřeno máme denně kromě pondělí od 
9 do 12 a od 12:30 do 17 hodin, vstup-
né zůstává ve stejné výši jako v minu-
lých letech. Do Rožmberského domu 
se můžete vypravit za Přírodou Tábor-
ska i památkami z doby vlády Rožm-
berků ve městě, ve Smrčkově domě 

můžete poznat Život na Blatech a Kozácku, seznámit 
se s osobností hudebního skladatele Otakara Ostrčila  
a pohlédnout na náš region očima malířů. Z hygienic-
kých důvodů je ve Smrčkově domě dočasně uzavřena 
dětská herna a v expozici nenajdete ani interaktivní 
prvky.

JOSEF ZÁRUBA – VYPRAVĚČ PŘÍBĚHŮ
Výstavní sály Rožmberského domu budou ještě po celý 
červenec patřit obrazům soběslavského malíře Josefa 
Záruby. Výstavu pořádáme u příležitosti jeho životního 
jubilea a má tedy retrospektivní charakter. Představena 
jsou jak raná díla autora ze 70. let, tak i jeho nejno-
vější plátna namalovaná v letošním roce. Tvorba Josefa 
Záruby byla ovlivněna především surrealismem, který 
postupně transformoval do svébytného výtvarného pro-
jevu a dále k potřebě vyprávět svými obrazy příběhy. 
Jejich hrdiny jsou často jeho blízcí, někdy i autor sa-
motný. Kromě reálných lidí a situací však maluje také 
obrazy plné snových motivů a osobitého humoru. Prů-
běžně navíc zobrazuje svou rodnou Soběslav, na výsta-
vě jsou k vidění i dva jeho pohledy na město, z nichž 
jeden nově zdobí zasedací sál staré soběslavské radnice 
a druhý má na výstavě svou premiéru. Ve vitrínách při-
pomínáme konstruktérskou a propagační práci Josefa 
Záruby v podniku Lada anebo jeho drobné dárkové 
obrázky, jaké možná máte ve svých domácnostech. No-
vinkou v kontextu našich výtvarných výstav je tzv. in-
tervence moderního umění do stálých muzejních expo-
zic a dalších prostor. Zárubův obraz Českého Krumlova 
tak najdete v rožmberské expozici, plátna s přírodními 
motivy v expozici přírodovědné a obraz nazvaný EET 
v blízkosti pokladny. Trvale bude dílo Josefa Záruby 
připomínat katalog výstavy, další svazek ediční řady 
představující dílo výtvarných umělců z regionu. Byl 
vydán za finanční podpory města Soběslavi a můžete si 
ho zakoupit u pokladny, stejně jako pohlednice a repro-
dukce vybraných Zárubových děl.

LIDOVÁ ARCHITEKTURA A VÝŠIVKY
Ve Smrčkově domě na Vás čekají dvě výstavy věnova-
né lidové kultuře. V rámci cyklu Exponát roku budou  
v hale po celou sezonu vystaveny lidové výšivky ze 
sbírky Emílie Fryšové (1840–1920) jakožto připo-
mínka 180. výročí narození a 100. výročí úmrtí této 
pedagožky, autorky monografie Jihočeská blata a zakla-
datelky národopisných sbírek muzea. Komorní galerie 
ve 2. patře až do konce srpna nabízí výstavu Jihočeská 
venkovská architektura, prostřednictvím fotografií 
a doprovodných textů představující charakteristické 
lidové stavby jednotlivých regionů jižních Čech. Tato 
panelová výstava Národního památkového ústavu  
v Českých Budějovicích je doplněna o sbírkové před-
měty Blatského muzea – fotografie statků z Blat poříze-
né ve 40. letech 20. století a projektovou dokumentaci 
vybraných jihočeských venkovských staveb. K výstavě 
je k dispozici výpravná fotografická publikace, kterou 
vydal NPÚ. 

Do muzea Vás srdečně zve Daniel Abazid a kol.

TADY VARY ve vašem kině
Ve dnech 3. – 11. července 2020 se uskuteční v kinech 
v celé České republice filmová přehlídka TADY VARY, 
kterou připravil organizační tým MFF Karlovy Vary.

Ve chvíli, kdy bylo definitivně rozhodnuto, že  
55. ročník MFF Karlovy Vary proběhne s ohledem na 
opatření vlády souvisejícími s šířením koronaviru až  
v roce 2021, mělo programové oddělení MFF KV 
již vybranou řadu zajímavých titulů do festivalového 
programu. Vznikla tedy myšlenka rozšířit tradiční po-
festivalovou přehlídku Vary ve vašem kině a nabídnout 
ji jako ucelený programový blok kinům po celé České 
republice v termínu, kdy měl původně probíhat letošní 
ročník karlovarského festivalu, tedy 3. - 11. 7. 2020. 
Věříme, že v době, kdy řada producentů a distributorů byla nucena posunout 
premiéry nových domácích i zahraničních filmů, nabídnou TADY VARY 
v kině publiku zajímavou programovou alternativu, což potvrzuje i zájem 
provozovatelů kin.

Přehlídka TADY VARY v kině nabídne 16 filmových titulů, uváděných jednot-
ně ve dvou představeních denně ve všech zúčastněných kinech, s výjimkou 
zahajovacího a zakončovacího dne, kdy proběhnou pouze večerní projekce. 
Představení budou koncipována ve festivalovém duchu, budou doplněna 
odbornými úvody přenášenými on-line do sálu.

Kino Soběslav
Program:
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Loučení se školním rokem
Koncem roku se postupně všechny duhové děti loučí 
se svou třídou. Děti z červené třídy si užily čaroděj-
né odpoledne, děti z modré třídy se vydaly na plavbu 
po moři a děti z oranžové zažily odpoledne v pohád-
ce. Předškoláci z fialové, žluté a zelené třídy se ne-
rozloučili jen se třídou, ale s celou duhovou školkou. 

Stužkování neboli pasování na školáky je důležitý okamžik v životě dětí, 
který obvykle pořádáme v kině. Vzhledem k současné situaci jsme se roz-
hodli uspořádat tuto událost na zahradě mateřské školy. Vyzdobená zahradní 
učebna a krásné počasí přispěly ke slavnostní a zároveň pohodové atmosféře 
stužkování.

Něco starého sice končí, ale něco nového zároveň začíná… možná jsme tro-
chu smutní, že už se společně nebudeme potkávat, ale zároveň se těšíme na 
nové zážitky a dobrodružství… Přejeme všem duháčkům, jejich rodinám  
i všem čtenářům měsíčníku Hláska slunečné léto plné pohody, prožité ve 
zdraví a s úsměvem na tváři.                                                     kolektiv MŠ DUHA                                                                                                                          

Blatské muzeum po 12 letech vystavuje obrazy Josefa Záruby
Obrazy Josefa Záruby se po 12 letech 
vrátily do soběslavských výstavních síní. 
Vernisáž proběhla v pátek 5. 6. v omeze-
ném počtu cca 30 osob z důvodu opat-
ření Vlády ČR. I když to dopoledne pů-
sobilo jinak, počasí nakonec přálo, a tak 
si mohli návštěvníci úvodní řeč vyslech-
nout na čerstvém vzduchu  v prostorách 
zahrady Rožmberského domu.  

Vernisáž zahájil vedoucí Blatského muzea 
Daniel Abazid, který ve svém proslovu 
zmínil životní osudy a různé etapy umělec-
ké práce J. Záruby. Kurátorka Líza Fakto-
rová přiblížila, na co se mohou návštěvníci 
ve výstavních prostorách těšit: „Kdybych 
měla vybrat jedno slovo, které by vystiho-
valo tvorbu J. Záruby, určitě bych zvolila 
slovo příběh. Příběh p. Záruby byl plný zá-
krutů, ale výtvarné umění tam vždy něja-
kým způsobem proklouzlo. Myslím si, že je 
to jenom dobře. I výstava dává dohromady 
pěkný příběh autora a jeho obrazů, které 
na ni uvidíte. Nainstalovali jsme několik 

děl, které mapují práci pro Ladu a kde se 
již autor projevuje jako velmi zdatný kres-
lič. Díla nainstalovaná v dolní síni mapují 
tvorbu od roku 2009 do roku 2018, kde jsou 
obrazy z cyklu Osudy a Moji blízcí, které 
vyprávějí různé příběhy“.  Jak L. Faktorová 
dále zmínila, jsou mezi nimi obrazy, které 
jsou někdy až nepříjemně doslovné, např. 
„Podezřele šťastné“, kde autor s jemným 
humorem popisuje docela smutnou realitu, 
ale k návštěvníkům obraz promlouvá vlast-
ně pozitivně. Některé jiné obrazy vyobra-
zují s jakousi nadsázkou některá témata, 
která se v dnešní době řeší.

J. Záruba na vernisáži zmínil, jak jim plá-
novanou výstavu zkomplikovala koronavi-
rová krize. Nakonec se ji ale povedlo zre-
alizovat i s naplánovanou vernisáží. Vedle 
etap své umělecké tvorby dále přiblížil sa-
motné přípravy výstavy, kdy zvlášť musel 
vytřídit obrazy z Lady a grafiku. S foto-
grafem Stanislavem Tošnerem nafotili cca  
70 obrazů, z nichž některé se uplatnily také 

v katalogu. Závěrem poděkoval všem, kteří 
se na přípravě výstavy podíleli a kurátorce 
výstavy předal jako výraz díku na památku 
obraz z vlastní dílny. Slova díků zazněla 
také vůči městu Soběslav nejen za finanční 
podporu katalogu.

V rámci výstavy byl představen nový ka-
talog věnovaný tvorbě J. Záruby, na jehož 
grafické přípravě se podílel Vlastimil Sla-
bý a fotografie nafotil Stanislav Tošner. 
Jak zmínil V. Slabý, pro další generace  
je výborné, že katalog bude zachován ve 
čtyřech knihovnách v republice.

Obrazy se tentokrát nenachází pouze  
v dolní výstavní síni, ale také v prostorách 
stálých expozic - obraz Českého Krum-
lova v expozici věnované Rožmberkům  
a obrazy s přírodními motivy v přírodověd-
né expozici. Výstavu můžete navštívit do  
2. 8. v otevíracích hodinách Blatského  
muzea. 

-min-

MŠ DUHA

Na rozlučení s modrou třídou přišly  
v námořnickém celé rodiny
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Stužkování předškoláků
Každým rokem se s předškolními dětmi, 
které půjdou po prázdninách do první třídy, 
loučíme slavnostním stužkováním v míst-

ním kině. Tento školní rok jsme bohužel 
museli přistoupit k netradiční variantě 
z důvodu koronavirové situace.
  Slavnostní stužkování se uskutečnilo na 
školní zahradě mateřské školy v pondělí 
15. června 2020 v dopoledních hodinách. 
Publikum tentokrát nedělali rodiče, ale děti 
z ostatních tříd. Začátek programu zahájily 
děti z obou předškolních tříd Sluníčkové 
a Hvězdičkové, hudebním vystoupením  
a tancem. Odměnou jim byl obrovský  
potlesk našich nejmenších. Žluté šerpy  
s logem mateřské školy předala paní  

ředitelka. Pamětní list a knihu první čte-
ní s velkými písmeny „Hračky ve škole“, 
paní učitelky. Nechybělo upřímné přání 
všem dětem, které v září nastoupí do první 
třídy. Co jsme dětem do nové etapy života 
popřáli? Krásné prázdniny plné sluníčka, 
nové kamarády a hlavně hodně úspěchů 
ve škole. Jak to dětem slušelo při stužko-
vání, se můžete přesvědčit na fotografiích.  
„Kluci a holky z naší školky!“

kolektiv MŠ Nerudova

MŠ NERUDOVA

MŠ DUHA
Zápisy do Mateřské 
školy DUHA Soběslav, 
sídliště Míru proběh-
ly ve dnech od 2. 5. do 
16. 5. 2020. Dle dopo-

ručení MŠMT netradičním způsobem a to 
bez přítomnosti dětí a zákonných zástupců.

Bylo přijato 94 žádostí o přijetí k předškol-
nímu vzdělávání. Významný počet před-
školáků, kteří odchází do základních škol 
umožnil přijmout 73 nových dětí do naší 
mateřské školy. 

O průběhu zápisu jsme již informovali 
v minulém čísle Hlásky. Společné setkání 
s novými dětmi a jejich rodiči se podařilo 
uskutečnit na konci měsíce června.

Mgr. Alena Krejčová, ředitelka MŠ 

MŠ NERUDOVA
Vzhledem k mimořád-
né situaci a na základě 
opatření MŠMT v sou-
vislosti s koronavirem  
a onemocněním CO-
VID-19 probíhal zápis 

k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 
2020/2021 do naší mateřské školy v době 
od 2. 5. do 16. 5. 2020, a to bez přítomnosti 
dětí a zákonných zástupců. Důležité infor-
mace k zápisu byly vyvěšeny na webových 
stránkách školy a na informační tabuli  
u vstupu do MŠ. Žádosti byly do MŠ doruče-
ny poštou, datovou schránkou nebo osobně 
do poštovní schránky či připraveného boxu 
u vchodu do MŠ. Následně byli průběžně 
kontaktováni zákonní zástupci pro dopl-
nění některých dokumentů. Žádosti byly  
v MŠ zpracovány a elektronicky do da-

tové schránky nebo na e-mailové adresy 
zákonných zástupců byla rozeslána regist-
rační čísla uchazečů. Možnosti seznámit se  
s podklady, na jejichž základě bude roz-
hodnuto, nevyužil žádný ze zákonných 
zástupců.

V řádném termínu podalo žádost o přijetí 
41 uchazečů ze spádové oblasti.

Dle platných kritérií bylo 29 uchazečů 
přijato, 11 uchazečů nepřijato. Těchto  
11 nepřijatých uchazečů se netýká  
§ 34 odst. 3 zákona č. 561/2004 Sb. tzn., 
že tyto děti před začátkem školního roku 
nedosáhly nejméně třetího roku věku.

Bc. Eva Kuklová, ředitelka MŠ

ZÁPISY DO MATEŘSKÝCH ŠKOL LETOS JINAK
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Již dříve jsme informovali o plánované 
výstavbě venkovní učebny na pozemku 
ZŠ E. Beneše z projektu MAS Lužnice. 
Nyní je učebna dokončena, její užívání 
ale zkomplikoval příchod onemocnění 
COVID-19.  Žáci si tak nový styl výuky 
užijí až po nástupu do školních lavic 
v září. 
Učebna umožní kvalitnější, efektivněj-
ší a atraktivnější výuku, třeba i s využi-
tím přístrojového vybavení Vernier zís-
kaného z minulého úspěšného projektu 
ROP. Zajistí žákům co nejbližší kontakt  
s přírodou a přírodními materiály. Bude 
sloužit také mimoškolním zájmovým ak-
tivitám dětí, k pořádání besed i menších 
kulturních akcí.

Učebna je umístěnka ve školní zahradě  
a součástí projektu byla i rekonstrukce 
šaten a sociálního zařízení u tělocvičny. 
Nové prostory jsou bezbariérové a byly 
navrženy tak, aby byly využitelné v co nej-
větší části roku a dovolily pracovat s jak-
koli početnou třídou. Celá učebna je řešená 
jako dřevostavba. Je uzavřená a prosvětle-
ná velkými dveřními okny. V nepříznivém 
počasí je chráněna před větrem a deštěm. 
V teplých dnech vznikne otevřením sklá-
dacích vstupních dveří otevřená učeb-

na s přímým vstupem do zahrady. Světlo  
a čerstvý vzduch do učebny proudí také 
prostřednictvím elektricky ovladatelných 
světlíků umístěných ve střeše. K učebně 
přiléhá otevřená terasa.
V rámci projektu byly provedené také sa-
dové úpravy školní zahrady. Na pozemku 
vznikl nový přístupový dřevěný chodník  
k učebně, bylinkové záhony s hmyzími do-
mečky a poznávací stromkový záhon podél 
okrasné zídky hřiště. Stromky jsou sloupo-
vité, vejde se jich proto více do jedné řady. 
V bezprostřední blízkosti je také skleník, 
který není nový, ale dobře poslouží úče-
lu. Východním směrem od učebny jsou 
vyvýšené zeleninové záhony, zatravněný 
prostor na provozování venkovních sportů 
včetně fotbálku a dětské hřiště. Srážky za-
chycené střechou učebny jsou svedeny do 
podzemní nádrže a slouží k zalévání pěsto-
vaných rostlin, trávníku i skleníku.
Učebna nebude sloužit pouze k výuce pří-
rodovědných předmětů, ale má široké vy- 
užití. Vyučovat se v ní dají různé předmě-
ty, na jejichž výuku si mohou učitelé a žáci 
donést i mobilní vybavení či příslušenství. 

Myšlenka postavit venkovní učebnu je 
stará nejméně 10 let, dotace na nákladnou 
investiční akci se ale podařilo získat až 
v minulém roce od MAS Lužnice. Realiza-
ce učebny stála téměř 4 000 000 Kč, 95 % 
celkových nákladů bylo hrazeno z dotace, 
zbylých 5 % uhradil zřizovatel. V provo-
zu by měla být podle počasí od března do 
listopadu. 
Slavnostní otevření venkovní učebny  
bohužel zkomplikoval nouzový stav, nic-
méně rodiny s dětmi o něj nepřijdou.  
Za přítomnosti zástupců města Soběslav  
a veřejnosti by se mělo konat po zaháje-
ní nového školního roku, pravděpodobně 
v září.                            -min-

ZŠ E. Beneše od nového školního roku umožní výuku v přírodě

Romeo a Julie, Sluha dvou pánů, 
Hrdý Budžes... Tohle diva-
delní představení se řadí k těm 
nejlepším, která můžete vidět. 
Skvělá Bára Hrzánová vás jako 
druhačka Helenka Součková do-
žene k slzám smíchu. 

Cena Thálie, kterou za svou  
životní roli obdržela, je zcela zasloužená. Účastí spojíte 
příjemné s užitečným. Zakoupením vstupenky pomů-
žete pomáhat v 70 rodinách dětí s handicapem. 

Tak pořiďte lístky na www.IMYpomahame.cz/vstupenky  
a v říjnu dorazte. Budeme se těšit. 

Přijďte do divadla a pomozte dětem

I MY   
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DDM
Zápis do zájmových kroužků

se uskuteční od 1. do 30. 9. 2020 osobně v DDM. Zapsání do kroužku proběhne po vyplnění přihlášky a uhrazení 
zápisného. Přihlášku do zájmového kroužku lze vyplnit také elektronicky na našich stránkách www.ddmtabor.cz , 
odkaz DDM Soběslav, od 1. 7. 2020. Poté Vám bude na uvedený e-mail zaslán  příkaz k úhradě zápisného. Výše 
zápisného uvedená u jednotlivých kroužků je na celý školní rok. Činnost zájmových kroužků bude zahájena 29. 9. 
2020 a ukončena 4. 6. 2021. V případě, že člen zájmového kroužku přestane docházet do DDM na základě vlastního 

rozhodnutí, se zápisné nevrací. Pokud má dítě v daném školním roce zaplaceny dva zájmové kroužky, má nárok na slevu 200 Kč na ka-
ždý následující kroužek. Členové zájmových kroužků mají slevu na všechny akce, včetně letních táborů v roce 2020 - 2021 pořádaných 
DDM. Termíny konání jednotlivých zájmových kroužků naleznete na našich webových stránkách www.ddmtabor.cz pobočka Soběslav.

ŠIKULKA I. – práce s papírem, přírodními materiály, modelování, malování, určeno pro děti od 3 do 4 let.   500,-
ŠIKULKA II. – práce s papírem, přírodními i netradičními materiály, výroba dekorací, pro děti od 5 do 6 let.   500,-
ŠIKULA – rukodělné tvoření z různých materiálů, dekorace, dárky, pro děti 6 - 12 let.     500,-
VAŘENÍ HROU I. – základy studené i teplé kuchyně, stolničení, zdravé výživy, pro dívky i chlapce od 6 do 9 let.  600,-
VAŘENÍ HROU II. – pro chlapce a děvčata od 9 do 14 let.        600,-
DÍVČÍ KLUB – pro děvčata od 6 do 15 let, která se chtějí naučit základům pletení, háčkování a šití, výroba bytových 500,- 
doplňků a dárků z různých materiálů.          
VÝTVARKA HROU – malování různými technikami, výtvarné hrátky pro děti  6 - 15 let.    500,-
KERAMIKA PRO NEJMENŠÍ – určeno pro děti od 3 let, jednoduché modelování      1.000-
z hlíny, práce se šablonou, rozvoj motoriky. 
KERAMIKA – práce s různými druhy hlíny, výroba a dekorace keramiky. Pro děti  8 - 15 let.    1.200,-
Poznámka: bude otevřeno celkem 6 zájmových kroužků dle časového rozvrhu.      
KERAMIKA PRO DOSPĚLÉ – výroba keramiky pro domácnost i zahradu, sochařství, točení    2.400,-
 na hrnčířském kruhu. Otevřen 1 kroužek dle pořadí přihlášení.         
RYBÁŘSKÝ KROUŽEK I. – seznamování s rybami a rybařením, po ukončení kroužku možnost získat    600,- 
rybářský lístek. Pro chlapce i děvčata od 8 do 15 let.         
AUTOMODELÁŘ – výroba modelů závodních autíček, určených pro autodráhu, pro chlapce od 9 do 15 let.  900,-
ŠACHOVÝ KROUŽEK – pro příznivce „královské hry“, začátečníky i pokročilé.      500,- 
Určeno chlapcům i děvčatům od 6 do 15 let.          
PŘÍRODĚ NA STOPĚ – povídání o přírodě, zvířatech i rostlinách, výlety do přírody, pro děti od 6 do 12 let.   500,-
STOLNÍ TENIS PRO DĚTI – určeno začátečníkům, dětem od 6 do 9 let, první seznamování    600,- 
s tenisem a všeobecná sportovní příprava.
STOLNÍ TENIS PRO DĚTI A MLÁDEŽ – pro zdatnější tenisty, účast v soutěžích.     600,-
HÁZENÁ MINI – první seznámení s házenou, všeobecná sportovní příprava a hra s míčem.     700,-
Pro chlapce a děvčata od 6 do 10 let.         
HÁZENÁ ŽACTVO – pro kluky a holky, kteří rádi sportují, chtějí zdokonalovat     700,-
svou obratnost a zvládnout míčovou techniku hry.         
KANOISTIKA I. – pro začátečníky, chlapce a děvčata od 6 do 15 let, které baví      600,-
sportovat, plavat a jezdit vodu.            
KANOISTIKA II. – pro pokročilé, chlapce a děvčata, kteří již kroužek navštěvovali.     600,-
FLORBAL DOROSTENCI – pro chlapce rok narození 2004 - 2005.       800,-
FLORBAL STARŠÍ ŽAČKY – oblíbený sport pro dívky, pravidla hry + všeobecná sportovní příprava.   800,-
Určeno děvčatům ročník narození 2006 - 2007.       
FLORBAL JUNIOŘI – pro chlapce rok narození 2002 - 2003, kteří se chtějí věnovat     800,-
tomuto oblíbenému sportu a účastnit se florbalových turnajů.        
FLORBAL JUNIORKY – pro děvčata ročník narození 2002 - 2003, která chtějí      800,- 
zdokonalovat hru a účastnit se soutěže CFBU.    
FLORBAL MLADŠÍ ŽÁCI – pro chlapce ročník narození  2008 - 2009.      800,-
FLORBAL STARŠÍ ŽÁCI – pro chlapce ročník narození 2006 - 2007.       800,-
ORIENTÁLNÍ TANCE PRO DĚTI – pro začátečníky, děvčata od 6 let. První seznámení se základními prvky a variacemi  500,- 
orientálních tanců.            
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AEROKLUB SOBĚSLAV

Letiště Soběslav se v posledních letech 
výrazně otevřelo veřejnosti. Pořádají se 
zde různé akce, návštěvníci nemusí zůstat 
za závorou, ale mohou si například zblíz-
ka prohlédnout letadla a ostatní techniku. 
Jsme opravdu rádi, když k nám lidé chodí  
a v souvislosti s tím bychom chtěli pou-
kázat na bezpečnost a nezbytné omezení 
pohybu osob a vozidel na provozní ploše 
letiště Soběslav.

Vzhledem k poměrně častému západní-
mu větru v naší zeměpisné šířce využívají 
nejen naši piloti, ale zejména piloti cizí, 
vzletovou dráhu východ - západ, která je 
orientována od silnice E55 směrem k Če-
razi viz přiložená mapa letiště. Historicky 
je bohužel tato vzletová dráha křižována 
vyšlapanou stezkou vedoucí od kynologic-
kého klubu směrem k chatkám v lokalitě 
U Čejnova. Nepozorná chůze po této pě-
šině může změnit třeba radostnou nedělní 
procházku s dětmi a pejskem v tragédii. 
Vstup do provozní plochy letiště je poruše-
ním hned několika bezpečnostních předpi-
sů. Takový chodec nebo cyklista ohrožuje 
svým chováním zejména život svůj a dále 
život pilotů a cestujících v letadlech. Žá-
dáme tímto občany, aby pro svou cestu 
k chatkám v lokalitě U Čejnova nebo na 
procházkách využívali veřejnou zpev-

něnou cestu okolo západního okraje le-
tiště a nevstupovali do neveřejné části 
letiště a to zejména přímo do vzletové 
a přistávací dráhy.  Stejně tak je znač-
ně nezodpovědné umožnění volného 
pohybu psů, kteří navíc velmi často rádi 
vyhrabávají drobné hlodavce a to bohužel 
za přihlížení a podpory spokojených ma-
jitelů, kteří si zřejmě vůbec neuvědomují, 

že zapadnutí kola letadlové-
ho podvozku do takové díry, 
znamená většinou jeho poško-
zení a škodu ve výši nejméně 
několika desítek tisíc korun. 
Neignorujte prosím cedule se 
zákazem vstupu, které jsou 
na dotčených místech umístě-
ny. Je to opravdu nebezpečné  
a v případě ohrožení letového 

provozu se tako-
vý člověk vysta-
vuje důsledkům 
svého jednání 
v trestně práv-
ní rovině. Ještě 
podotýkáme, že 
letiště má vyhlá-
šená ochranná 
pásma dle záko-
na a zákaz vstu-

pu na provozní plochu letiště 
není výmyslem členů aeroklu-

bu, ale vychází ze zákona. Pro zjednoduše-
ní ještě jedno připodobnění - chodit s pej-
skem po vzletových drahách letiště je asi 
stejné, jako chodit s pejskem po železniční 
trati nebo po dálnici.

Vedoucí letového provozu  
Aeroklubu Soběslav,  

Ing. Radim Vadász

Pojďme se vzájemně respektovat

ORIENTÁLNÍ TANCE II. – pro mírně pokročilé, zkušenější tanečnice.      500,-
ORIENTÁLNÍ TANCE PRO DÍVKY A ŽENY – pro pokročilé tanečnice.      1.000,- 
MAŽORETKY – začátečnice i pokročilé, pro děvčata, která mají rády hudbu a pohyb. Pro děvčata od 6 do 15 let.  500,-
ROZTLESKÁVAČKY – pro děvčata, která chtějí spojit sport, tanec a rozvíjet své pohybové schopnosti. Od 9 do 15 let. 500,-
NOVITA – PĚVECKÝ SBOR – pro dívky a ženy.            500,-/1.000,-
HASIČSKÝ KROUŽEK – pro chlapce a děvčata od 9 do 15 let.       500,-
JÓGA PRO MLÁDEŽ a DOSPĚLÉ – zdravé cvičení pro mládež i dospělé.         500,-/1.000,-
ROBOTIKA JE HRA – chceš si postavit bagr nebo autíčko na dálkové ovládání? Chceš se naučit programovat roboty?  600,- 
Chceš si každý týden hrát se skvělou stavebnicí? Vyber si tento kroužek, který je určen pro holky i kluky od 9 do 14 let. 
VOLEJBAL I. – začátečníci – pro děti od 7 do 11 let, které baví sportovat.      1.000,-
VOLEJBAL II. – pokročilí – pro děti, které již volejbal hrály a chtějí se naučit víc.              1.000,-

NOVINKY:
POKUSOHRANÍ – pro zvídavé kluky a holky, které baví poznávat svět. Vyzkouší si různé přírodovědné experimenty, při kterých 
prozkoumají některé přírodní jevy a zákonitosti (sopečná činnost, šíření zvuku, elektrický náboj apod.), vyrobí si jednoduché modely 
(např. přesýpací hodiny, krmelce). Budou také provádět zajímavé chemické pokusy (gumové vajíčko, krystalky) nebo se něco dozvě-
dí o ochraně přírody.  Pro děti 10-15 let. Kroužek bude probíhat v ZŠ Komenského.       500,-

VÝTVARNÝ ATELIÉR – pro děti od 10 let, kresba – portréty uhlem, tužkou, rudkou, kolorovaná kresba, malba,   500,- 
práce s barvami, techniky práce se štětcem. 
KYTARA K TÁBORÁKU I. – určeno pro děti od 9 let, hraní jednoduchých lidových i populárních písní podle akordů, 500,- 
podmínkou je vlastní kytara a chuť hrát.          

KYTARA K TÁBORÁKU II. – pro děti od 9 let, hraní podle akordů, zaměření se na rytmus žáka,výuka    500,- 
jednoduchých lidových i populárních písní. Podmínkou je vlastní kytara.        
KREATIVNÍ TVOŘENÍ – pro děti od 12 do 15 let, vyrábění z netradičních materiálů.     600,-
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SOBĚSLÁVKA          

RC SOBÍK    

Prázdninové Vino et verbum
Ani v létě nepřijdete o autor-
ská čtení a setkání s hvězda-
mi českého literárního nebe. 
V úterý 7. 7. v 18 hodin se 

podíváme na Hranici lesa.
Přijede číst Vratislav Kadlec nominovaný 
na letošní Magnesii literu v kategorii Objev 

roku. Můžete se těšit na vpravdě nevšední 
zážitek, protože setkání na hranici lesa jsou 
setkáními na pomezí světů, kde rozlišit 
mezi fikcí a skutečností je někdy zatraceně 
těžké. A pozor, hranice lesa může začínat 
třeba na Vaší zahradě.
Cyklus Vino et verbum bude pokračovat  
i v srpnu, kdy do našeho rybničního kra-
je zavítá Michal Vrba. Jeho kniha Kolem 

Jakuba je nominována na prózu roku  
v 19. ročníku Magnesie litery. Příběhy 
napříč věky spojené jedním východočes-
kým rybníkem si můžete přijít poslechnout  
v úterý 4. 8. od 18 hodin na terasu knihov-
ny. Čtěte a poslouchejte s námi!

Zdeněk Kozlíček za Soběslávku z.s.

Milé maminky, 
školní rok se chýlí 
ke konci a tím končí  
i první školní rok s na-

bitým program v naší nové herničce. Byl to 
rok opravdu zajímavý a jsme rádi, že díky 
novým prostorům si k nám našlo cestu  
o hodně víc maminek než v dřívější době. 
Věříme, že se nám v červnu podařilo vyna-
hradit dvouměsíční uzavření herničky. A co 
jsme v červnu všechno zvládli? 

1. června jsme společně oslavili Meziná-
rodní den dětí, kterého se zúčastnilo přes 
padesát rodin. Děti se vydaly po šipkované 
za Sobíkovými kamarády a musely splnit 
několik úkolů. Nejdříve si vybarvily zvířát-
kové škrabošky, potom nakrmily hladové-
ho medvěda. Ukázaly mrštnost u veverky  
a zdatnost u stanoviště se zajíčkem. Při po-
sledním úkolu si děti „na stromě“ vybraly 
odměnu pro radost. Malou ukázku přiklá-
dáme na fotografii. Počasí nám vyšlo krás-
né a moc jsme si společně celé odpoledne 
užili. Tímto bych chtěla zároveň poděkovat 
všem, kteří nám s přípravou pomáhali. 

Dále jsme znovu zorganizovali burzu dět-
ského oblečení a vybavení, která se kona-
la 20. června, kde si maminky mohly opět 
levně nakoupit věci na děti. Další burzu 
připravujeme na 12. září. 

Pokračovali jsme i pilně ve veškerém pro-
gramu. Mimo jiné jsme celý červen vyu-
žívali s maminkami i prostor plovárny na 
cvičení powerjógy, zatímco si děti vedle 
nás hrály. 

V tomto školním roce bude odcházet celá 
skupinka dětí z pohybových hrátek IV. do 
mateřských školek, proto bychom našim 
největším cvičencům popřáli, aby se jim 
ve školce moc líbilo, našli si tam spoustu 
kamarádů a dále pokračovali ve svých do-
vednostech, které jsme se snažili společně 
v Sobíku rozvíjet. 

Jelikož nás během letních prázdnin čekají  
4 týdny příměstských táborů, bude hernič-
ka otevřena pouze výjimečně a to dle poča-
sí. Doporučujeme stále sledovat naše face-
bookové a webové stránky, kde naleznete 
veškeré aktuální informace.

Přejeme všem rodinám krásné léto, uží-
vejte si společně čas s nejbližšími a pokud 
nám přes léto nevyjde shledání, budeme se 
na vás po létě moc těšit. 

Za kolektiv RC Sobík Iva Čejková

• Dosud neznámý pachatel v období od 
7. 5. do 21. 5. odcizil z prodejny potra-
vin v Soběslavi zboží v celkové hod-
notě 480 Kč. Tímto pachatel porušil 
ustanovení § 8 /1a, bod 1, zákona číslo 
251/2016 sb. (přestupky proti majet-
ku) a za tento přestupek mu hrozí po-
kuta ve výši až 10 000 Kč.

• Dne 7. 5. neoprávněně převedl nezná-
mý pachatel bez souhlasu oprávněného 
finanční prostředky ve výši 19 500 Kč 
z bankovního účtu poškozeného, 
tedy si přisvojil cizí věc tím, že se jí 
zmocnil, přičemž krádeže se pachatel 
dopustil v době, kdy byl Usnesením 
vlády České republiky vyhlášen na 
území ČR z důvodu ohrožení zdraví 
v souvislosti s prokázáním výskytu 

koronaviru, nouzový stav. V tomto 
případě hrozí pachateli za neopráv-
něné opatření, padělání a pozměnění 
platebního prostředku a krádež dle  
§ 234/1 a § 205/1a, 4b trestního záko-
níku trest odnětí svobody až na osm 
let. 

• Hlídka obvodního oddělení PČR 
Soběslav, vzhledem k povaze jíz-
dy, zastavila dne 17. 5. mezi obcemi 
Soběslav a Chlebov řidiče osobního 
motorového vozidla tovární značky 
Opel, kdy se řidič na výzvu hlídky 
podrobil dechové zkoušce na přítom-
nost alkoholu v dechu s pozitivním 
výsledkem a dále testu na přítomnost 
omamných a psychotropních látek, 
taktéž s pozitivním výsledkem. Ve 

správním řízení hrozí pachateli pokuta 
až ve výši 50 000 Kč a zákaz řízení na 
dobu od jednoho roku do dvou let.

• Pro důvodné podezření na požití  
alkoholických nápojů byla dne 21. 5.  
u obce Svinky hlídkou Obvodního od-
dělení Soběslav zastavena a kontrolo-
vána řidička osobního vozidla, u které 
byl následnou kontrolou zjištěn pozi-
tivní výsledek na omamné a psychot-
ropní látky. U řidičky se jedná o trest-
ný čin ohrožení pod vlivem návykové 
látky s trestní sazbou odnětí svobody 
až na jeden rok.

za OO PČR Soběslav,  
nstržm. Jana Štecová

Policejní zápisník
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Můžete nám úvodem přiblížit, co je to 
canisterapie (CT) a v čem spočívají její 
léčebné účinky?
Canisterapie je jednou z metod psycho-
sociální podpory, jež využívá příznivého 
působení psa na zdraví člověka. Jednodu-
še řečeno, můžeme zde mluvit o „léčbě psí 
láskou“. Pes pomáhá snížit pocit osamění, 
snižuje stres, sklon k depresím, zvyšuje či 
udržuje tělesnou kondici, stává se smys-
lem života či zdrojem kladných emočních 
prožitků. V dnešní uspěchané a hektické 
době, kdy nám všem chybí dotek či objetí, 
spočívají blahodárné účinky canisterapie 
již jen v možnosti si psa hladit, přitulit se 
k němu, lehnout si vedle něho a cítit jeho 
teplo. Nebo s ním jen tak „blbnout“ – házet 
mu míček a pozorovat, jak z toho má pes 
radost a nasávat tu jeho pozitivní energii. 
Podíváme-li se na canisterapii z odborného 
hlediska, pak nabízí čtyři základní metody: 
terapii, aktivitu, edukaci (vhodné pro školy 
a školky) a krizovou intervenci. O tom by-
chom ale mohli mluvit celý den.  

Které z metod se věnujete Vy? Můžete 
nám je více přiblížit? 
V soběslavské ambulanci se věnujeme me-
todě aktivita.  Ta spočívá v aktivitách spo-
jených s přítomností psa, jež jsou zaměřeny 
na zlepšení kvality života klientů/pacientů, 
bývají spojeny s pocity štěstí, radosti, klad-
nými emočními prožitky.  Ve volném čase 
ale také docházím s Evitou do senior-domu 
v Bechyni. Zde využíváme jak metodu ak-
tivity, tak metodu terapie. V případě terapie 
je odborníkem stanoven léčebný plán. Tato 

technika je pravidelná, dlouhodobá a větši-
nou má individuální formu (např. poloho-
vání, péče o psa – procvičování či zlepšo-
vání jemné motoriky či pozornosti…). 

Jak je pes spolu s dobrovolníkem vycvi-
čen, aby mohl s klienty pracovat?
K tomu, aby pes a jeho psovod dostali 
osvědčení canisterapeutického týmu, je 
zapotřebí zdárně absolvovat 2,5 roku kurz 
/školení, které je složeno jednak z teoretic-
ké části, kde se psovod/ budoucí dobrovol-
ník učí teorii canisterapie a jejich specifik, 
dále testů poslušnosti psa, testů socializace 
(přizpůsobení psa), jeho chování, vlastnos-
tí a v neposlední řadě mnoho praktických 
cvičení a náhledů u zkušených terapeutic-
kých týmů. Je nutné podotknout, že v ČR je 
mnoho organizací, které udělují osvědčení 
o canisterapeutickém týmu, ale musíme 
zde zdůraznit, že se jedná o odlišné kvality 
daných kurzů někdy tzv. rychlokurzů. 

Kterým kurzem jste prošla Vy se svým 
psem? 
Evita a já jsme prošly „výcvikem“ ve 
Výcvikovém canisterapeutickém sdruže-

ní Hafík, z.s, které vzniklo v roce 2001 
v Třeboni a zabývá se především realizací 
canisterapie, přípravou a vzděláním dob-
rovolníků a výcvikem terapeutických psů. 
Od roku 2008 je z.s. Hafík akreditovaným 
dobrovolnickým centrem v úseku dlouho-
dobé dobrovolnické služby, přičemž hlav-
ním posláním je pomoc osobám zdravot-
ně postiženým, seniorům a pomoc s péčí  
o děti a mládež. 

Se kterými plemeny psů se můžeme nej-
častěji při canisterapii setkat? 
Budete překvapena, ale dalo by se s nad-
sázkou říct, že neexistuje plemeno, o kte-
rém by se mohlo říci, že není vhodné ke 
canisterapie. Domnívám se, že každý pes, 
který má ty správné vlastnosti, tempera-
ment, výbornou socializaci a psovoda, kte-
rý ví, jakým směrem chce se svým psem jít, 
tak taková dvojice je na canisterapii vhod-
ná. Samozřejmě, že jsou plemena, která se 
ve sdružení Hafík najdou ve větším zastou-
pení, a asi nikoho nepřekvapíme, když uve-
deme: labrador, retrívr, brabantík, čínský 
chocholatý pes, kavalír king charles španěl, 
border kolie, český fousek či voříšek, ale 
velmi vhodná jsou i „bull“ plemena jako je 
anglický bulteriér (Evita) či americký sta-
fordšírský teriér. 

Jakým způsobem canisterapie na poli-
klinice probíhá?
Terapii nabízíme v rámci samotného vy-
šetření - pokud si pacient přeje přítomnost 
Evity, je mu to na omezenou dobu umož-
něno. Samozřejmě v okamžiku, kdy je 
oblečený a má zavázané rány. Také jsou  
dodržovány přísné hygienické podmínky, 
tak, abychom ochránily pacienta i psa.

Jak mohou zájemci požádat o služby cani-
sterapeutického psa, pokud by si je chtě-
li vyžádat i mimo prostředí ambulance  
– např. do školy nebo do domu?

Měli by se obrátit na sdružení Hafík, z.s., 
konkrétně na koordinátorku dobrovolní-
ků Mgr. Ludmilu Cimlovou, které sdělí 
své přání či požadavky. Kontakt naleznou  
na internetových stránkách Výcvikového 
canisterapeutického sdružení Hafík, z.s.

-min-

Pokud jste již zavítali do diabetologické ambulance či ambulance hojení ran na poliklinice v Soběslavi, možná jste 
se setkali se zajímavou léčebnou metodou, která vedle tělesných ran pomáhá hojit i rány duševní. Doktorka Adéla 
Holubová je totiž členkou dobrovolnického akreditovaného centra z.s. Hafík a ve své ambulanci nabízí v rámci ošet-
ření pacientů léčbu canisterapií. Pacienti si tak mohou užít trochu psí lásky a po ošetření se pomazlit s anglickým 
minibulteriérem jménem Evita, který má za tímto účelem speciální výcvik. O canisterapii a jejích blahodárných 
účincích na lidské zdraví se dočtete v následujícím rozhovoru s A. Holubovou.

Diabetikům a pacientům s nehojící se ránou  
na poliklinice pomáhá canisterapie
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SETKÁNÍ ANONYMNÍCH  
ALKOHOLIKŮ 

každé úterý od 18 hodin  
na faře ČCE v ulici 28. října
kontaktní osoba - Bohuslav,  

Tel. 602 126 685

ZO ČSCH SOBĚSLAV 
       ZVE NA 
BURZU A TRHY 

     5. 7. 2020
    od 7 do 9:30 hod.
    areál chovatelů

K nákupu drobného zvířectva, farmářských  
produktů a chovatelských potřeb. inzerce

MĚSTO VESELÍ NAD LUŽNICÍ
nabízí

PRONÁJEM NEBYTOVÝCH PROSTOR
restaurace v kulturním domě

Třída Čs. armády 560, Veselí nad Lužnicí

(prostory vhodné k provozování hostinské činnosti).
Souhrnná výměra prostor činí 430 m2, z toho vytápěná plocha činí 254 m2.

Umístění v „zeleném“ prostoru mezi řekami, ale v přímém dosahu centra města; 
součástí je velká venkovní terasa; možnost zajištění služeb během plesové sezóny  
a při akcích pořádaných uvnitř KD; v letošním roce instalace nové vzduchotechniky; 

možnost parkování většího počtu aut.

Podrobnější informace lze získat u Mgr. Jitky Bartoškové (tel. 381 548 140),  
nebo p. Marcely Rybářové, vedoucí KD (tel. 381 581 155, 603 495 985  

– možnost prohlídky prostor).

Nabídky včetně návrhu ceny pronájmu zasílejte na adresu:   
Město Veselí nad Lužnicí, náměstí T. G. Masaryka 26, 391 81 Veselí nad Lužnicí

TJ SPARTAK SOBĚSLAV, z. s. 
přijme STROJNÍKA,  

ROLBAŘE

TJ Spartak Soběslav přijme  
pracovníka na pozici:  

strojník zařízení zimního  
stadionu.

Termín nástupu: SRPEN 2020

Bližší informace  
na tel. 728 936 303

4. července 2020

zámecký park

Pořádá obec Myslkovice / vstupné 100 Kč

MYSLKOVICE

DECHOVÁ HUDBA

SKALAČKA



Společnost Silvi Nova CS, a.s.
přijme do kanceláře v Soběslavi

administrativní sílu se znalostí angličtiny pro činnosti  
spojené s evidencí, nákupem a prodejem nátěrových hmot.

Více info na www.silvinova.eu/novinky.

V případě zájmu volejte na číslo 602 10 70 75  
nebo zašlete Váš životopis v češtině a angličtině  

na e-mailovou adresu silvinova@silvinova.cz.
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Termín uzávěrky inzerce - 10. 7., pište na hlaska@musobeslav.cz

PILA FRAHELŽ NABÍZÍ   
PALIVOVÉ DŘEVO ŠTÍPANÉ

Štípané sypané               štípané skládané
              (1 pm – kontejner)                       (1 pm – paleta)

                   DUB – 1200,-                               DUB – 1400,-
                  BŘÍZA – 850,-                              BŘÍZA – 950,-
                  SMRK – 700,-                              SMRK – 850,-
                     BOR – 700,-                                 BOR – 850,-

PALENA METROVÁ MEKKÁ   PM    700,-  
PALIVOVÉ KRAJINY   1 BAL.          800,-

CENA UVEDENA BEZ 15% DPH. DOPRAVA DO 20 KM ZDARMA 
Při odběru celého kontejneru (10 PM)!  

KONTAKTNÍ TELEFON 602 467 528.

Nabízíme nové suvenýry a knihy 
kniha

TÁBORSKO z nebe
představí krásy měst  

a  obcí z výšky 

universální nůž, kožený blok,  
magnetky s novými motivy,  
ořezávátka pro děti, dámské  
zrcátko s motivem Soběslavi
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BANES, spol. s r.o., Na Pískách 705,  
392 01 Soběslav

Pro nově nabíhající projekty a připravované rozšiřování výroby přijmeme:

• 3-4 pracovníky obsluhy CNC soustružnických automatů.
Jedná se o práci ve dvousměnném provozu na nejmodernějších japonských strojích značek 
STAR a CITIZEN.
Nástupní mzda 25.000 - 30.000 Kč měsíčně (individuálně dle délky praxe). Měsíční mzda po 
zapracování přes 40.000 Kč plus další neobvyklé zaměstnanecké benefity:

-  letní dovolená ve vybraných a turisticky vyhledávaných střediscích, které se firma  
   pro své zaměstnance sezónně pronajímá
-  dovolená dle vlastního výběru k významným životním jubileím
-  volný vstup do soběslavského kina a fitness studia RELAX
-  volné vstupenky na vybrané prestižní sportovní a kulturní akce
-  společenské akce (více na www.banes.cz)

Víceletá praxe ve strojírenském oboru podmínkou.

• Seřizovače robotického pracoviště výstupní kontroly. Dvousměnný provoz. Podmínka 
středoškolské vzdělání ve strojírenském oboru. Provedeme zaškolení vlastními pracovníky. 

• Obsluhu CNC automatické pračky. Dvousměnný provoz. Práce vhodná pro muže. Provede-
me vlastní zaškolení na pracovišti.

Termín nástupu pro všechny výše uvedené profese od 1. 9. 2020.

Kontakt:
V případě Vašeho zájmu zašlete životopis na e-mail baloun@banes.cz  

nebo nás kontaktujte na tel. čísle 603 502 801 (Ing. Pavel Baloun).
www.banes.cz



 

KAMENICTVÍ
Kámen  ábor

OPRAVY A RENOVACE POMNÍKŮ 
• POMÍNKY, SCHODY, PARAPETY 
• KUCHYŇSKÉ A GRILOVACÍ DESKY
• VÝROBA Z PŘÍRODNÍHO KAMENE  

ZHOTOVENÍ NÁPISŮ 

KVALITNÍ 
KAMENICKÁ PRÁCE

Tel. 606 807 389
www.kamentabor.cz

VÝMĚNA TERACA
ZA PŘÍRODNÍ KÁMEN

• nízká cena

• neomezená životnost

VESCE 44, Soběslav

AKCE NA ČERVENEC
ŽULOVÉ GRILOVACÍ DESKY
A VÝROBA POMNÍKŮ - 20%

 
RODINNÁ FARMA U VOJTŮ  

HAMR 18
přijímáme objednávky 

na rozkrmená krůťata stáří 
6 týdnů k odběru 6. 5. 2020

Objednávky na tel: 381 582 207
mobil: 731 585 468, 607 258 998

nebo na email 
v-drubezzedvora@seznam.cz

PRODÁVÁME MASO ČERSTVÉ, 
CHUTNÉ A V BIO KVALITĚ  
VHODNÉ I PRO ALERGIKY

Prodej
• Nemovitosti - www.inrekareality.cz
• Prodám téměř nové kolo Leader 

Fox, dámské. Tel. 733 791 524
• Prodám pěkný družstevní 

4+1+2xL+garáž. Zvýšené příze-
mí, vlastní voda, zahrada, 2 km 
od Soběslavi v Přehořově. Mož-
nost OV ihned. Cena 1 800 000 Kč. 
Za rychlé jednání sleva.  
Tel. 777 013 085, 732 763 816

Koupě
• Koupím dům, byt, nebo chatu  

v Soběslavi a okolí.  
Tel. 776 092 862

• Koupím garáž v Soběslavi.  
Tel. 776 468 750

• Koupím byt v Soběslavi.  
Tel. 776 468 750

• Koupím truhlářský stůl - hoblici.  
Tel. 602 443 482

• Koupím známky, mince, bankovky, 
obrazy, staré hodiny, vojenské před-
měty - šavli, uniformu a podobně. 
Můžete nabídnout i jiné staré před-
měty nebo celou sbírku a pozůsta-
lost. Tel: 722 777 672

Ostatní
• Nabízím malířské a natěračské  

práce. Tel: 728 987 702. 
• Mladá rodina hledá byt 2+1 k dlou-

hodobému pronájmu v Soběslavi. 
Tel: 724 160 637, 792 772 633 

• Pronajmu byt 1+1 v Soběslavi.  
Tel: 702 189 533

• Nabízím k sekání trávu na nezasta-
věné parcele v Soběslavi blízko ve-
terinární ordinace (krmení pro krá-
líky, sušení sena). Tel: 723 669 952, 
728 855 008

• Pronajmu dlouhodobě byt 3KK 
v přízemí rod. domu v Soběslavi. 
Volný ihned-nutno vidět.  
Tel. 724 874 351 

• Nabízím přivýdělek při nastýlání  
slámy ve výkrmu drůbeže pro  
2 brigádníky v Čerazi, nástup  
v pol. července 2020.  
Tel. 602 443 482

• Hledám brigádníky do výkrmu drů-
beže v Čerazi na nastýlání slámy, 
dobré finanční podmínky, volná 
pracovní doba. Nástup ihned.  
Tel. 602 443 482

ŘÁDKOVÁ INZERCE
GEODETICKÉ PRÁCE
Ing. PETR SEDLÁČEK

Tel.: + 420 605 163 108

KANCELÁŘ:

tř. Dr. Edvarda Beneše 286/5
392 01 Soběslav  

(budova pošty, 1. patro)

www.geodeziejih.cz 
info@geodeziejih.cz
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Dřevoprodej Dráchov
STAVÍTE PERGOLU NEBO PŘÍSTŘEŠEK  

PRO AUTO?
NYNÍ U NÁS NAKOUPÍTE ZA AKČNÍ CENY:

HRANOLY, FOŠNY, PRKNA I HOBLOVANÉ HRANOLY KVH

Podrobnosti naleznete na našich internetových stránkách.
Možné další  slevy: množstevní, pro podnikatele atd.

Koupíte u nás:
Plotovky, palubky, OSB desky,

hranoly, fošny, střešní latě, terasová prkna,
široký sortiment truhlářského řeziva,

spojovací materiál. 

Dále nabízíme:
Sušení dřeva, hoblování a krácení.

Areál pily Dráchov
392 01  Dráchov 45

Tel: 774 131 446

Otevírací doba: 
Po - Pá:  7 - 16:30 hod.

  So:  8 - 11 hod.
http://www.palubky-plotovky.cz
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SPRÁVA LESŮ MĚSTA 
SOBĚSLAVI 

NABÍZÍ 
 

ŠTÍPANÉ PALIVOVÉ 
DŘEVO 

 
Délka polen 30-50cm 
dle přání zákazníka 

Dřeviny: smrk, borovice, listnaté dř. 

Nově nabízíme PALIVOVÉ DŘEVO 
neštípané v délce 3m za velmi výhodné ceny 

Tel. 381 521 169    
  www.lesysobeslav.cz 
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